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SCRISORI.
Singura lectură 
românească

Vă mulţumim pentru 
Curierul Adventist pe care 
ni-1 trimiteţi cu regulari
tate. El este singura lec
tură românească pentru 
mine şi pentru soţia mea, 
în ultimii 16 ani. Copiii 
mei nu ştiu româneşte, noi 
însă ne bucurăm de fiecare 
dată când primim Curierul 
şi aflăm veşti din biserica 
adventă românească.

Johannes Boantă, Mon-
chengladbach, Germania

Curierul şi îngerii

Citesc întotdeauna Curi
erul, în primele minute de 
la primirea Iui. Sunt sensi
bil la orice se publică şi apre
ciez eforturile evidente 

care s-au desfăşurat pentru 
a-1 face mai interesant, 
mai util, mai apetisant. El 
este singura noastră re
vistă de circulaţie internă,
o oglindă a ceea ce sun
tem sau am vrea să fim, un 
organ oficial al Uniunii.

Nu ştiu ce s-ar putea 
face pentru ca laicii să fie 
mai prezenţi în paginile 
lui, întrucât discutăm atâta 
despre ei. In acelaşi timp, 
se simte nevoia unei par
ticipări largi a celor care 
se află în prima linie: pas
torii, evangheliştii, volun
tarii, colportorii. Să dăm 
microfonul la cât mai mulţi 
şi cât mai diverşi (de ce nu 
şi prietenilor de adevăr sau 
simpatizanţilor!), iar dacă 
vom primi şi critici, poate 
ne vor folosi la ceva.

Ar trebui chiar încurajată 
manifestarea unei critici 
constructive şi civilizate în 
interiorul revistei, deoarece 
bombăneala şi şoaptele 
auzite pe la colţuri nu folo

sesc nimănui şi nu pot fi 
controlate.

Mai cred că noi - respon
sabili sau laici -, în calitate 
de membre ale bisericii, ar 
trebui să ne spunem cuvân
tul în revistă cu privire la 
unele articole ale mişcă
rilor para-adventiste actu
ale, fără să biciuim pe ni
meni, dai evidenţiind fal
surile doctrinale şi spiritu
ale, atitudinea izolaţionistă 
şi negativistă a celor care 
alunecă pe asemenea 
cărări „noi“ .

Putem discuta, în mod 
deschis şi în spirit frăţesc, 
aspecte de doctrină în care 
avem înţelegeri diferite. 
Putem delimita spaţii de 
toleranţă. Dar, când cineva 
întoarce spatele bisericii 
lui Dumnezeu, în numele 
nu ştiu cărei „rămăşiţe11 
de psihologie perfecţio- 
nistă şi schismatică, rupân- 
du-se şi rupând din corpul 
Bisericii vizibile a lui 
Dumnezeu, nu poate con
tinua fară mustrarea bise
ricii. Problemele pe care le 
ridică aceştia, pe faţă sau 
în ascuns, fie că ei repre
zintă deja o organizaţie 
separată, fie că sunt doar o 
fierbere în sânul Bisericii, 
trebuie discutate în mod 
deschis. Suflete preţioase 
se pierd, aşa cum s-a întâm
plat de-a lungul celor peste 
150 de ani de istorie adven
tistă. Să lăsăm Curierul să 
alerge şi după aceştia.

în sprijinul creşterii spiri
tualităţii bisericii, aş sugera 
să avem totdeauna în revis
tă un articol care să aducă 
soluţii ale Bibliei şi ale Spi
ritului Profetic la proble
mele ridicate de asemenea 
mişcări; în special, să nu 
lipsească o prezentare po

zitivă a soliei de la 1888.
De asemenea, simţim 

nevoia unei mai complete 
informări despre ce se pe
trece în biserica din ţară, 
precum şi în comunităţile 
şi grupurile de limbă 
română din Diaspora.

Până atunci, cu toate lip
surile obiective (şi, mai ales, 
subiective) puse în seama 
revistei noastre, rămân cu 
vechea convingere că, 
acolo unde intră Curierul, 
intră şi îngerii buni.

F lo rin  Gh. Lăiu,
Institutul Teologic

Noutăţi întârziate

Aş vrea să încep prin a-mi 
exprima bucuria pentru fap
tul că există o publicaţie 
„de informaţii şi inspiraţie 
pentru aşteptătorii revenirii 
lui Hristos“ , printre care 
am fericirea să mă număr.

Apreciez faptul că, în ul
timul timp, a fost acordată
o mai mare atenţie acestui 
subiect Totuşi, nu mă simt 
satisfăcut doar de o serie 
de ştiri preluate de la unele 
reviste adventiste din stră
inătate, pentru că ele îşi 
pierd caracterul de noutate.

Mi-ar plăcea să citesc ar
ticole despre subiecte con
troversate, opinii semnate 
de teologi adventişti şi nu 
numai, opinii care să nu 
concorde în mod necesar. 
Aceasta cred că ar stimula 
şi nevoia de studiu perso
nal a cititorilor Curierului.

Doresc deci ca oamenii 
să cumpere Curierul nu 
doar pentru că s-au abonat, 
ci atunci când cineva 
răsfoieşte această revistă 
şi vede subiectele tratate 
găseşte răspunsul la 
nevoile sale.

Cristian Dobra, student ITA
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E D I T O R I A L
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escriind perioada timpului 
sfârşitului, Domnul Hris- 
tos vorbeşte şi despre per
secuţie ca un semn al venirii. Rare

ori au trăit creştinii în linişte. Dar 
ce fel de persecuţie trebuie să fie 
aceea, pentru ca ea să fie un semn? 
Aceşti ultimi şapte ani de libertate 
au fost o mare binecuvântare, mai 
ales pentru predicarea Evangheliei, 
în mod special, faptul că sâmbăta 
a fost zi liberă la şcoală şi la servi
ciu a uşurat pentru mulţi drumul 
spre biserica lui Dumnezeu. După 
aceşti şapte ani, suntem însă mai 
tari sau mai slabi faţă de manifes
tările previzibile şi imprevizibile 
în faţa intoleranţei care poate inter
veni în orice moment?

în sfârşit, Domnul spune că 
„mulţi vor cădea, se vor vine unii 
pe alţii, şi se vor urî unii pe alţii“ . 
Suntem tulburaţi peste măsură, 
când citim aceste cuvinte. Istoria 
bisericii nu a fost niciodată scutită 
de tensiuni interne şi frământări. Dar 
chiar „se vor vinde" ? într-adevăr, 
ca să vinzi pe cineva este nevoie 
să-l urăşti, dar mai trebuie să fie 
cineva care să-l cumpere. Acum ni
meni nu plăteşte ceva pe o aseme
nea marfă. Dar va veni timpul.

Ce înseamnă a vinde fraţi de 
credinţă? Ar putea avea legătură 
cu vorbirea de rău şi critica distru
gătoare? Sau cu răspândirea ires
ponsabilă de veşti descurajatoare 
despre slăbiciuni reale sau presu
puse ale bisericii? Dacă ajungem 
aşa de uşor să ne încărcăm de re
sentimente şi încercăm să vindem 
acum, când nu avem nimic de 
câştigat, ce se va întâmpla mâine, 
sub o presiune formidabilă?

Când avem ceva rău de spus 
despre cineva, suntem aşa de 
porniţi să vorbim despre asta, încât 
nici nu observăm că celor mai 
mulţi nu le face plăcere să ne as
culte şi trec pe trotuarul celălalt. în 
zadar cei care au avut neşansa să 
ne întâlnească se uită la ceas, tac

24 -  (2)
stingheriţi şi se limitează la comen
tarii monosilabice („vai!", „chiar 
aşa?“ , „o ...“ ), încearcă să schimbe 
subiectul sau ne încurajează să ne 
punem încrederea în Dumnezeu şi 
să fim răbdători; noi vorbim înainte, 
neînduplecaţi, ca să ştie toată 
lumea „ce mi-a făcut.. .  Pe bună 
dreptate, cei care ne ascultă cum 
judecăm cu severitate pe altcineva, 
cum interpretăm motivele altora 
sau cum răspândim zvonuri fante
ziste simt nevoia să se desolidari
zeze de noi. „De unde ştiu“ , se 
gândeşte cel silit să ne asculte, „că 
mâine nu va fi rândul meu. Omul 
ăsta .se pricepe teribil să judece şi 
nu mi-ar plăcea deloc să ajung să 
mă toace şi pe mine aşa.“

Cei care vor răbda 
până la sfârşit sunt 
tocmai cei care vor 
duce la îndeplinire 
semnul cel mare - 
vestirea Evangheliei 
în toată lumea.

Bineînţeles că mai există şi per
soane avide să asculte vorbirea de 
rău, dar în general, oamenii sunt 
prea ocupaţi cu ale lor şi obosiţi de 
zvonuri şi calomnii ca să le mai 
dorească. „Vânzarea de fraţi“ nu 
este un comerţ bun, pentru că 
marfa nu se cumpără, cel mult se 
bagă pe gât. Totuşi, cei care cred 
că au ceva de vândut nu se opresc, 
sperând că cineva va fi interesat.
Ce se va întâmpla când vor apărea 
cumpărătorii şi se va oferi un preţ 
bun? Ştim din ce tabără vor fi 
cumpărătorii. Să nu ne liniştim cu 
gândul că nu le vom vinde decât 
„adevărul" sau că atunci ne vom 
trezi şi nu vom ajunge la trădare.

Dacă nu ne lăsăm acum mişcaţi de 
avertismentele Spiritului lui Dum
nezeu, ce garanţie avem că o vom 
face atunci? Criza nu va face decât 
să scoată la lumină caracterul nos
tru şi ceea ce am cultivat în viaţă.

Versetul 12 vorbeşte despre 
înmulţirea lărădelegii şi stingerea 
dragostei. Aceasta este reacţia 
firească: păcatul ucide dragostea. 
Dar la Dumnezeu nu este aşa: 
„Unde s-a înmulţit păcatul, acolo 
harul s-a înmulţit şi mai mult“ 
(Rom. 5,20). Ne oboseşte 
fărădelegea şi am vrea s-o vedem 
ştearsă? Sufletul nostru strigă: 
„Până când, Doamne?" Numai 
dragostea poate eradica păcatul: 
„Mai pe sus de toate, să aveţi o 
dragoste fierbinte unii pentru alţii, 
căci dragostea acoperă o sumedenie 
de păcate" (1 Petm 4,8).

A răbda - verb activ
Versetul 13 face legătura cu 

punctul culminant al capitolului, 
asupra căruia vreau să revin în 
încheiere. Răbdarea despre care 
vorbeşte Mântuitorul aici nu este 
doar resemnare pasivă sub un 
destin implacabil. Cei care vor 
răbda până la sfârşit nu sunt alţii 
decât cei care vor duce la înde
plinire semnul cel mare, semnul 
semnelor - vestirea Evangheliei în 
toată lumea. în locul delăsării, le- 
nevirii spirituale, angajării în tre
burile profitabile ale lumii, în locul 
luptei fireşti pentru supravieţuire, 
cei ce rabdă o fac pentru că au un 
scop al vieţii - „să slujească de 
mărturie tuturor". Ei vor să vină 
sfârşitul şi înţeleg că aceasta este 
condiţia - „atunci va veni 
sfârşitul".

Copiilor le place să se joace cu 
magnetul. Uimitor, din grămăjoara 
de pe hârtie, magnetul face să 
zboare spre el pilitura de fier, dar 
celelalte materiale rămân acolo. 
Trăind în aceleaşi împrejurări, 
luptându-se cu aceleaşi tentaţii 
sau greutăţi, unii ne lăsăm atraşi şi 
răspundem chemării de a vesti ul
tima invitaţie a harului, iar alţii 
găsim mereu altceva de făcut. (con

tinuare în pag. 1 4 ) ____________________
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Curierul Adventist •  Februarie 1997 3



,Spune-mi ce gândeşti, ca să-ţi spun cine eşti!“

A
şa cum spunea Luther, nu 
poţi împiedica păsările să 
zboare deasupra capului 
tău, însă le poţi împiedica să îşi 

aşeze cuibul pe el! Filozoful Paul 
Bourget se exprima astfel: „Omul 
trebuie să-şi modeleze viaţa întot
deauna după felul în care gândeşte; 
altfel, va gândi aşa cum trăieşte". 
Trebuie să alegem între a trăi aşa 
cum gândim şi a gândi aşa cum 
trăim.

Ce înseamnă aceasta?

Trebuie să recunoaştem  
pericolele din spiritul vre
mii noastre

Trăim vremuri impresionante, 
însă foarte primejdioase. Con
ştiinţa ne este modelată printr-o 
manipulare sistematică a opiniei, 
mult mai mult decât am vrea să 
recunoaştem. Apostolul Pavel îi 
îndemnase deja pe contemporanii 
lui, astfel: „Nimeni să nu vă 
amăgească în vreun ch ip ..."
(2 Tes. 2,3). în societatea noastră 
se schimbă ordinea valorilor; şi, 
din nefericire, această schimbare 
afectează şi biserica noastră. Ceea 
ce reprezenta în trecut o valoare re
cunoscută, astăzi, de cele mai 
multe ori, a încetat să mai fie.
Ceea ce se considera că este nega
tiv devine surprinzător de repede 
foarte acceptabil. în multe 
domenii, observăm un colaps al tu
turor valorilor. Oamenii gândesc 
aşa cum trăiesc. Gândirea noastră 
ajunge impregnată de valori mate
rialiste, deoarece umanismul a făcut 
ca omul să fie măsura tuturor lucru
rilor. Una dintre consecinţele aces
tui fapt este pierderea sensului vieţii.

Cu toate acestea, cultivăm 
iluzia că suntem în stare să ne 
păstrăm gândurile libere de toate 
influenţele exterioare, nu-i aşa? Se 
pare că nu putem să recunoaştem 
că noi credem aşa cum am fost

Ulrich Frikart

condiţionaţi să o facem, de către 
mediul şi de cultura în care trăim. 
Tocmai de aceea a spus Luther că 
nu trebuie să lăsăm ca păsările să 
se cuibărească pe capul nostru.

Trebuie să ne păstrăm gân
durile libere de toate 
influenţele exterioare

Când recunoaştem că Dum
nezeu reprezintă autoritatea cea 
mai înaltă şi punctul de referinţă 
pentru gândurile noastre, atunci 
stabilim un set absolut al valorilor, 
care ne permit să ne modelăm 
viaţa. Iată de ce este important să 
nu lăsăm ca gândurile noastre să 
fie determinate de influenţe exte
rioare. Noi mărturisim că liber
tatea de gândire este un drept 
inalienabil al omului. Biserica 
noastră a acţionat întotdeauna în fa
voarea respectării acestui drept. 
„Fiecare om, creat după chipul lui 
Dumnezeu, este înzestrat cu o 
putere asemănătoare celei a Crea
torului - individualitatea, puterea 
de a gândi şi de a face“ (Ellen 
White, Education, pag. 17).

Să acţionăm şi să trăim aşa 
cum gândim. Viaţa noastră va fi 
modelată şi determinată de felul în 
care gândim şi de idealurile noas
tre. „Adevărata educaţie are drept 
scop să dezvolte această putere, să 
îi formeze pe tineri ca să gândeas
că pentru ei înşişi, şi nu doar să re
flecte gândurile altora. în loc să-şi 
restrângă studiile la ce au spus sau 
au scris oamenii, elevii să fie con
duşi la izvoarele adevărului" (Ibid.).

Gânduri inspirate 
de Dum nezeu

Trebuie să fim foarte atenţi la 
calitatea gândurilor noastre. Viaţa 
noastră nu trebuie să rătăcească 
fară rost. Libertatea pe care o

preamăresc astăzi oamenii duce nu
mai la haos. Dacă ne vom gândi 
atent la starea actuală a lumii în lu
mina descoperirii biblice, vom de
veni pe deplin conştienţi de lucrul 
acesta.

Domnul Isus Şi-a condus 
ucenicii la „izvoarele adevărului". 
După înviere, El a spus: „Tată ce 
vă spuneam când eram încă cu voi, 
că trebuie să se împlinească tot ce 
este scris despre Mine în Legea lui 
Moise, în Prooroci şi în Psalmi’. 
Atunci le-a deschis mintea, ca să 
înţeleagă Scripturile" ‘ (Luca 
24,44.45).

întâlnirea cu Domnul lor, mai 
ales pe drumul spre Emaus, le-a 
adus ucenicilor pace: „Pentru ce 
sunteţi tulburaţi?"; siguranţă; „că 
trebuie să se împlinească tot ce 
este scris" (vers. 44); şi le-a arătat 
misiunea lor: „Să se propovădu
iască tuturor neamurilor, în Nu
mele Lui, pocăinţa şi iertarea 
păcatelor" (vers. 47).

Gândurile noastre trebuie, de ase
menea, să fie inspirate şi modelate 
de Duhul Sfânt. Fiindcă aceasta este 
singura cale care ne va conduce la 
pace lăuntrică şi la siguranţa mân
tuirii. De asemenea, ne va aduce 
puterea ca să împlinim misiunea pe 
care ne-a încredinţat-o Dumnezeu.

Gândirea noastră trebuie să 
rămână constantă

Putem trage câteva concluzii 
importante din discuţia dintre Dom
nul Isus şi ucenicii Săi. Ea ne des
chide noi perspective. „A deschide 
mintea" mai înseamnă „a avea un 
mod de gândire constant".

Aceasta ne conduce la o prima 
idee importantă:

Originea credinţei noastre ad
ventiste nu trebuie căutată în primul 
rând în anul 1844. Ea poate fi 
găsită în toţi aceia care şi-au îndrep
tat mintea spre Dumnezeu şi au
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rămas credincioşi soliei Sale: Moise, 
profeţii, ucenicii Domnului Isus, 
apostolii, până la biserica de astăzi. 
Până la noi, la dvs. şi la mine. De 
aceea este nepotrivit ca biserica 
noastră, în acest secol întârziat, se
colul douăzeci, să adapteze adevă
rul biblic la cultura şi la felul de 
gândire ale societăţii post-modeme. 
Trebuie să păstrăm totdeauna în 
minte originea credinţei noastre: 
Cuvântul lui Dumnezeu, care ne în
drumă, care este temelia nădejdii 
noastre şi prin care primim puterea 
de a trăi. Klaus Vollmer a expri
mat foarte bine aceasta, când a 
spus: „Biserica nu trebuie să 
meargă în pas cu spiritul vremii ei, 
ci împreună cu Dumnezeu; numai 
aşa vor fi oamenii din nou în stare 
să meargă împreună cu biserica11 
(Klaus Vollmer, Nachdenken, Um- 
denken, Neudenken /A reflecta, a ne 
schimba felul de gândire, a avea 
idei noi, Brockhaus, Wupertal. 
1986, pag. 52).

A doua idee importantă este 
sugerată de faptul că ucenicii s-au 
întors de la Emaus la Ierusalim, la 
ceilalţi ucenici, şi „au istorisit ce li 
se întâmplase pe drum11 (Luca 
24,35). Domnul Isus doreşte să ne 
deschidă mintea şi să ne facă în 
stare să transmitem ce am trăit şi 
am cunoscut.

Trebuie să ne întoarcem gându
rile şi spre contemporanii noştri, 
pentru ca şi ei să audă solia mân
tuirii prin Domnul Isus Hristos. 
Avem marea răspundere ca să 
transmitem această solie neştirbită, 
aşa încât să poată fi înţeleasă. A 
trăi aşa cum gândim mai înseamnă 
să devenim martori ai adevărului 
biblic înaintea semenilor noştri, 
pentru că suntem convinşi de 
adevărul mesajului pe care îl trans
mitem. Domnul Isus ne învaţă că 
viaţa noastră îşi capătă astfel 
adevăratul scop şi că trebuie să ne 
apropiem de oameni ca să le 
arătăm calea care duce la Domnul 
Hristos.

A treia idee este aceasta: ceea 
ce am cunoscut prin puterea Duhu
lui Sfânt ne va îndemna să 
acţionăm. Aceasta este misiunea 
noastră: „Să se propovăduiască tu
turor neamurilor, în Numele Lui“ 
(Luca 24,47). într-o societate plu

ralistă, care cunoaşte doar lipsa de 
obligaţii şi nesiguranţa, solia ad- 
ventă trebuie predicată în mod clar 
şi neştirbită. „Temeţi-vă de Dum
nezeu şi daţi-I slavă, căci a venit 
ceasul judecăţii Lui“ (Apoc. 14,7). 
(Vezi Adventiştii de Ziua a Şaptea 
cred. .., Cuvântul Evangheliei, 1993.)

înstrăinarea de Dum nezeu
Oficiul de turism din Lucerna 

găzduieşte un muzeu consacrat ar
tistului elveţian Hans Emi. In sala 
de conferinţe a acestui muzeu, se 
poate admira renumita lui frescă in
titulată „Panta rhei“ (totul curge, 
în limba greacă).

Autonomia raţiunii 
omului şi distrugerea 
credibilităţii Bibliei 
prin critică ome
nească pot tî întâmpi
nate doar printr-o 
credinţă de nezdrun
cinat în infailibili
tatea Cuvântului lui 
Dumnezeu.

Acest proverb a fost atribuit lui 
Heraclit, care a trăit în Efes, în al 
cincilea secol înainte de Domnul 
Hristos, şi care a scris celebrul 
tratat Despre natură. Acest tratat 
este o invitaţie ca filozofia şi 
ştiinţa să descopere ce este durabil 
şi constant în gândirea permanent 
schimbătoare a omului.

Această frescă începe cu Prome- 
teu, inventatorul focului, care îi in
vită pe oameni să gândească şi să 
acţioneze singuri. Numeroasele 
personaje pictate în această frescă, 
cum sunt Augustin, Newton, Luther, 
Nietzsche etc., simbolizează diferitele 
epoci din istoria lumii, care au fost 
influenţate de aceşti oameni. Ulti
mul simbol îl constituie un per
sonaj mitic, Pandora, care, din 
cutia sa, care nu trebuia să fie 
deschisă niciodată, varsă tot felul

de lucruri rele asupra oamenilor.
Şi totuşi, în cutia ei rămâne ceva: 
speranţa pentru viitorul omenirii.

Care a fost intenţia acestui artist?
Filozofii, oamenii de ştiinţă şi 

alţi gânditori nu ne-au putut ajuta 
să evităm să trăim astăzi într-o 
lume disperată, haotică, plină de 
multe pericole. Trebuie să deplân
gem pierderea tuturor valorilor.

Toate aceste personaje renu
mite, care, fiecare în felul său, au 
influenţat înfăţişarea lumii şi a 
oamenilor, n-au fost în stare să pre
vină relele şi dificultăţile din tim
pul nostru. Noi, creştinii care 
credem în Biblie, discernem cu 
claritate în aceste evenimente con
secinţele înstrăinării de Dumnezeu.

Rămâne speranţa
„Ne-am pus nădejdea în Dum

nezeul cel viu, care este Mântuitorul 
tuturor oamenilor11 (1 Tim. 4,10).

Purtăm în noi această speranţă. 
Acesta este atât un privilegiu, cât 
şi o răspundere. Nici o ştiinţă ome
nească nu ne poate aduce în această 
stare, ci numai relaţia noastră cu iz
vorul oricărei cunoaşteri, relaţia 
noastră cu Dumnezeu, prin Dom
nul Isus Hristos. Dacă ne îndepăr
tăm de această sursă a adevăratei 
cunoştinţe şi ne lăsăm purtaţi de 
spiritul vremii noastre cu privire la 
adevărurile Bibliei, nu vom putea 
să atingem ţinta pe care a pus-o 
Dumnezeu pentru viaţa noastră.

Autonomia raţiunii omului şi 
distrugerea credibilităţii Bibliei 
prin critică omenească pot fi întâm
pinate doar printr-o credinţă de 
nezdruncinat în infailibilitatea Cu
vântului lui Dumnezeu.

„Căci armele cu care ne luptăm 
noi nu sunt supuse firii pământeşti, 
ci sunt puternice, întărite de Dum
nezeu ca să surpe întăriturile. Noi 
răstumăm izvodirile minţii şi orice 
înălţime care se ridică împotriva 
cunoştinţei lui Dumnezeu; şi orice 
gând îl facem rob ascultării de 
Hristos14 (2 Cor. 10,4.5).

Aceasta este nădejdea noastră! 
Aceasta este raţiunea existenţei 
noastre!

Ulrich Frikart, 
preşedintele Divizi
unii Euro-Africa
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La încheierea anului 1996, preşedinţii celor şase conferinţe au fost invitaţi să răsp undă, 
pentru cititorii noştri, câtorva întrebări, schiţând un portret al anului încheiat.

1. Care sunt rezultatele anului 1996 - creşterea bisericii, comunităţi noi, activităţi misionare etc.?

2. Rememoraţi cea m ai fericită zi a anului 1996.

3. Dacă aţi putea retrăi anul 1996, prin ce l-aţi dori diferit?

1 Privind spre 
ce a fost în 

1996, avem foarte 
multe motive să-I 
mulţumim lui 
Dumnezeu pentru 

dovezile îndestulătoare de dragos
te. Cât de adevărat este cuvântul 
care spune; „Cei se seamănă cu 
lacrimi vor secera cu cântări de ve- 
selie“ (Ps. 126,5)! Nu este uşor să 
fertilizezi terenuri înţelenite şi bătă
torite de vremurile trecute, dar, gân- 
dindu-te la rodul care va apărea, me
rită, oricât de mare ar fi sacrificiul.

Investiţia făcută pe ogorul Evan
gheliei în Conferinţa Banat s-a 
dovedit „profitabilă14 pentru Dom
nul şi pentru salvarea sufletelor, 
dacă ne gândim la cele 497 de per
soane botezate, dintre cei peste 
3000 de participanţi în fiecare seară, 
la programul evanghelistic de la sfâr
şitul anului. Cei care au venit la 
toate programele misionare sunt în 
număr mult mai mare, chiar dacă ei 
nu au finalizat pregătirea şi încă 
n-au luat o decizie în favoarea salvării 
lor; sămânţa semănată va aduce rod 
la vremea potrivită. Sunt bucuros 
pentru că încă patru zone albe, două 
îh Caraş-Severin, una în Hunedoara 
şi cealaltă în Bihor, beneficiază de 
prezenţă adventistă, prin organiza
rea a patru biserici în 1996. Au fost 
inaugurate patru comunităţi: Oraviţa, 
Fârliug (ambele în Caraş-Seve- 
rin), Biharia şi Vaşcău (Bihor).

Adam  Engelhardt, 
preşedintele Conferinţei Banat

I Anul 1996 
ne-a transmis 
tuturor mesajul că 

am ajuns chiar la 
sfârşitul timpului. 
Evenimentele au 

avut loc rapid şi într-un mod care 
ne-a surprins, convingându-ne că 
Duhul Sfânt are controlul asupra 
întregii situaţii. De aceea, aceste 
evenimente noi ne provoacă să ne 
alipim mai mult de Dumnezeu şi 
să trăim doar prin credinţă.

Enumerarea realizărilor anului 
1996, de care suntem conştienţi 
acum, nu poate cuprinde doar sta
tistica evenimentelor şi cifrelor, deşi 
acestea sunt îmbucurătoare: un to
tal de 1.323 de suflete care L-au 
primit pe Mântuitorul prin botez, 
dintre care aproape 500 în perioada 
programului Net, 7 comunităţi noi,
3 districte noi, 14 consacrări de 
case de rugăciune: Gura Humoru
lui, Siminicea, Rafaila, Suceviţa, 
Poieni Solea, Costâna, Vasilache 
(toate în judeţul Suceava), Gugeşti 
(Vrancea), Pângăraţi, Goni nu 
(Neamţ), Dumbrăviţa, Mlenăuţi 
(Botoşani), Mironeasa (Iaşi) şi 
Galaţi Betel. La acestea, adăugăm 
pe cei 60 de evanghelişti voluntari 
care lucrează în continuare în locali
tăţi nepătrunse de mesajul Evanghe
liei, cei peste 100 de colportori care 
fac pârtie evanghelizării prin ac
tivitatea lor de avangardă, cinci evan
ghelizări susţinute de organizaţia

Teodor Huţanu, 
preşedintele Conferinţei Moldova

1 Asemenea 
celorlalţi ani, 

şi anul 1996 a de
butat sub povara 
cheltuielilor pen
tru casele de rugă

ciune aflate în construcţie, ceea ce 
a însemnat un mare efort atât pen
tru noi, cât şi pentru fraţii care sunt 
angajaţi în lucru.

Lucrarea în localităţi noi a con
tinuat. A fost susţinută mai ales de 
evangheliştii laici şi putem con
semna 14 localităţi noi în care avem 
acum membri adventişti. Pe lângă 
activităţile pastorilor locali, am mai 
fost sprijiniţi de şapte evanghelişti 
laici de la Amazing Facts. In urma 
activităţii lor, au rămas 420 de par
ticipanţi la diverse studii biblice.

In toamnă, acţiunea Net ’96 a 
antrenat 84 de comunităţi în cadrul 
transmisiilor prin satelit, apoi încă 
48, care au folosit casete. La sfâr
şitul anului, am avut un câştig de 
1.555 de suflete.

In ce priveşte capitolul cel mai 
dureros, construcţiile, nu ne putem 
lăuda cu prea mult. Au fost inaugu
rate numai cinci case de rugăciune: 
Jilava (Ilfov), Slobozia (Ialomiţa), 
Pierşinari (Dâmboviţa), Mărgineni 
şi Poiana Vărbilău (Prahova). Se re
marcă noua biserică din Slobozia, 
la a cărei inaugurare au fost prezente 
şi diverse personalităţi ale oraşului, 
care au apreciat efectul binefăcător 
al credincioşilor.

Teofil Petre, 
preşedintele Conferinţei Muntenia

6 Curierul Adventist •  Februarie 1997



Ra  poa ktb

PERSPECTIVE
4. Care este subie.ctul care apare cel mai frecvent în  rugăciunile dv.?

5. Ce viziune vă însufleţeşte pentru anul 1997?

6. Ce mesaj doriţi să transmiteţi credincioşilor din conferinţa dv.?

I Anul pe care 
abia l-am în
cheiat rămâne un 

punct de referinţă 
în istoria noastră. 
El ne-a marcat 

existenţa pentru mult timp. A fost 
un an în care ni s-a lărgit viziunea 
spre cer; ne-am înălţat privirea şi 
gândul, aşteptând ca de acolo să ne 
vină mesajul.

Debutul anului 1996 ne-a 
încălzit inima în faţa noilor vremi, 
prin Campania Naţională de 
Evanghelizare. Prinşi cu solicitări 
de ordin pastoral şi administrativ, 
urmărind atât primii paşi ai celor 
ce se năşteau în credinţă cât şi 
mişcările nedorite ale unora 
botezaţi mai demult, aproape că 
n-am simţit iama lungă, care a 
prelungit şi campania de 
evanghelizare.

Botezurile din lunile mai şi 
iunie ne-au făcut viaţa sărbătoare 
şi ne-au pregătit pentru timpul de 
meditaţie şi de plănuire, din vre
mea concediilor neterminate sau 
neefectuate. Oricum, în toamnă 
eram mai înfriguraţi şi cu inima 
mai strânsă decât în faţa celui mai 
aprig ger. Era răcoarea necunoscu
tului, care mergea înaintea progra
mului Net. începând cu 5 octom
brie, în peste 80 de comunităţi am 
trăit cea mai frumoasă experienţă 
misionară a anului. N-aş putea să 
nu amintesc zâmbetul mobilizator

Virgil Peicu, 
preşedintele Conferinţei Oltenia

1 Consider că 
anul 1996 a 

fost un început al 
înviorării în vede
rea câştigării de 
suflete pentru 

Domnul Hristos. începând cu 
1992, în conferinţa noastră, ca şi în 
întreaga uniune, lupta pentru câşti
garea unui suflet a devenit din ce 
în ce mai dură, iar fiecare suflet 
câştigat este cu atât mai preţios.

Pentru conferinţa noastră, anul 
trecut a însemnat un salt considera
bil privind numărul celor care 
s-au ataşat bisericii. Cele 568 de 
persoane botezate reprezintă un 
rezultat parţial al lucrării; numărul 
membrilor din conferinţă se ridică 
la 7.737. Pe harta conferinţei au 
început să apară noi puncte, noi lo
calităţi în care a pătruns adevărul 
despre iubirea Domnului Hristos.

în Net ’96, în prima fază, s-au 
înrolat douăzeci şi opt de comu
nităţi, apoi altele opt au intrat ime
diat, în a doua serie. Despre aceste 
experienţe s-a vorbit deja şi se va 
mai vorbi. Avem progrese evi
dente în evanghelizarea cu litera
tură şi în lucrarea evangheliştilor 
laici din zonele albe. Acţiunile de
partamentului Sănătate şi tem- 
peranţă au însemnat foarte mult.

Avem douăzeci şi cinci de şan
tiere deschise, în care fraţii noştri 
se luptă aprig cu imposibilităţi ma
teriale şi financiare. Două case de

Iosif Suciu, 
preşedintele Conferinţei 

Transilvania de nord

I Anul 1966 
ne-a adus o 
creştere a număru

lui celor botezaţi. 
Dacă în 1995 nu
mărul de botezuri 

s-a ridicat la 442, în anul 1996, 
numărul celor botezaţi a crescut la 
633. Au fost inaugurate patru case 
de rugăciune: Victoria (Braşov), 
Codlea (Braşov), Hodac şi 
Tâmăveni (Mureş). Am pregătit 
calea pentru ca în 1997 să fie or
ganizate trei noi comunităţi, 
mărind astfel numărul de comu
nităţi din conferinţă la 139.

De asemenea, anul 1996 a adus 
o înviorare a spiritului misionar, 
prin experienţa însufleţitoare Net 
’96. Pot afirma că, în anul 1996, 
am primit o nouă orientare şi o 
nouă viziune asupra activităţilor 
misionare. Mulţi dintre membrii 
noştri au avut experienţe deosebite 
pe plan misionar. Rămâne totuşi 
nerezolvată marea problemă a im
plicării majorităţii membrilor în ac
tivităţile misionare.

Pe plan financiar, a fost un an 
bun. în ciuda inflaţiei galopante, 
multe dintre obiectivele anului au 
fost atinse, aducând un plus de în
credere în călăuzirea Aceluia care 
deţine toate resursele. Suntem re
cunoscători bunului nostru Tată 
Ceresc pentru anul 1996 şi pentru 
experienţele prin care ne-a trecut,

Victor Zgunea, 
preşedintele Conferinţei 

Transilvania de sud
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De asemenea, 
fratele loan Tolan 
a fost hirotonit ca 
pastor. Mulţumim 
Domnului pentru 
ajutorul dat până 

acum. Aniversarea a 90 de ani de 
prezenţă adventistă în Socodor 
(Arad) ne face să-L lăudăm pe 
Domnul pentru credincioşia Lui. 
Este demn de remarcat efortul dr. 
Valdi Semicec şi Johannes Boantă 
din Germania, pentru achiziţionarea 
a două imobile în care funcţionează 
două biserici noi, în zone dificile, 
în oraşele Oraviţa şi Jimbolia. Le 
mulţumim şi II rugăm pe Domnul 
să-i binecuvânteze pe toţi cei care 
au ajutat la aceste realizări.

2 Programul „Descoperiri în pro
feţie" a adus înviorare şi 

prospeţime în bisericile conferinţei 
şi pentru scumpii noştri oaspeţi.
Prin noutatea metodei folosite în 
prezentarea adevărurilor profetice, 
s-a adus o îmbogăţire a viziunii şi 
o mai mare siguranţă în ce priveşte 
predicarea Evangheliei în toată 
lumea. Dacă ar trebui totuşi să mă 
opresc la o zi, aceea ar fi 21 de
cembrie, când, alături de alte zeci 
şi sute de tineri şi vârstnici, a coborât 
în apa botezului şi Lucica, fetiţa mea, 
ca să încheie legământ cu Domnul.

Bineînţeles că este un avantaj 
să priveşti în urmă, deoarece 

poţi să stai liniştit şi să analizezi. 
Cred că, dacă ar fi nevoie şi posi
bil să retrăim anul 1996, am fi mai 
siguri şi mai curajoşi în abordarea 
planurilor şi metodelor de slujire, 
chiar dacă acestea constituie o nou
tate sau o premieră. Ar fi nevoie 
de mai multă informare în legătură 
cu planurile şi cu acţiunile bisericii 
la toate nivelurile, de o mai bună 
cunoaştere a Manualului bisericii. 
Trecând prin experienţa anului ’96, 
biserica şi-a îmbogăţit viziunea şi 
este mult mai încurajată spre con
sacrare şi, bineînţeles, pentru slujire.

4 Ne rugăm pentru creşterea bise
ricii, în primul rând din punct 

de vedere spiritual, care va ajuta ca 
Evanghelia să fie predicată în toată 
lumea. Biserica are nevoie de o conti
nuă creştete şi de îmbogăţire spirituală.

Amazing Facts, 
seminariile şi 
evanghelizările 
conduse personal 
de credincioşii 
noştri şi eveni

mentul misionar al anului - 
evanghelizarea prin satelit. Con
siderăm că o realizare a anului 
1996 o constituie sporirea chel
tuielilor pentru evanghelizare în 
raport cu cheltuielile pentru con
strucţii, ceea ce vom urmări şi în 
continuare, chiar dacă mai sunt 
deschise încă 60 de şantiere.

O bucurie deosebită este or
ganizarea şi dezvoltarea ac
tivităţilor pentru copiii şi tinerii 
noştri. Taberele, implicarea ex
ploratorilor într-un proces serios 
de educare şi de formare, progra
mele copiilor - toate acestea ne di
minuează îngrijorarea cu privire la 
propriul nostru viitor.

Realizarea cea mai mare a anu
lui trecut este de natură spirituală: 
am ajuns să vedem cu ochii noştri 
că Dumnezeu este gata să facă lu
cruri mari, iar noi avem nevoie de 
pocăinţă, credinţă şi deschidere to
tală faţă de dorinţa Duhului de a 
ne lua pe deplin în stăpânire. 
Această convingere dorim în mod 
special să ne însoţească în noul an.

Realizarea cea mai 
mare a anului trecut 
este de natură spiri
tuală: am ajuns să 
vedem cu ochii noştri 
că Dumnezeu este 
gata să facă lucruri 
mari.

2 Mulţumim Tatălui luminilor, 
care ne- a oferit în anul 1996 

multe zile de intensă bucurie în 
Domnul. Momentul care a unit ini
mile noastre laolaltă, în cea mai 
caldă atingere a Mântuitorului, a 
fost clipa apelului pentru botez, în

2 încercând să 
rememorez 

zilele fericite, fără 
f C K v a H  -  să vreau m-am sur-

^VrD^HBr P^ns cu unv v y* «u acjgnc Nu prea maj 
avem parte de zile fericite. Şi totuşi, 
dacă trebuie să ne oprim asupra 
unei zile mai deosebite, cu încăr
cătura emoţională a unei zile fericite, 
aceasta, cel puţin pentru mine, este
5 octombrie.

Mulţumim lui Dumnezeu pen
tru că, în ciuda lipsei de experienţă 
şi a timpului foarte scurt pentru 
pregătire, lucrarea a început bine şi 
a adus o nouă viziune privind misi
unea.

3 Sunt destul de multe lucrurile 
care ar fi trebuit să fie altfel în 

conferinţa noastră.
• Pe plan spiritual, se vede un 

contrast prea mare între ceea ce sun
tem şi mesajul pe care-1 trans
mitem. Din dorinţa de a ne face 
mai bine înţeleşi de lume, am 
început să ne asemănăm prea mult 
cu ea, şi aceasta nu face decât să 
scadă interesul pentru adevăr.

• în domeniul slujirii, anul
1996 a fost un an critic. Am pier
dut câţiva lucrători, iar criza de 
pastori, şi aşa destul de acută, s-a 
accentuat şi mai mult. Multe comu
nităţi au rămas Ură slujirea nece
sară la care au dreptul. Sunt foarte 
neliniştit din acest punct de vedere.

• în domeniul misionar, aş 
dori ca, în noile condiţii de vestire 
a Evangheliei, măcar jumătate din
tre comunităţi să fi avut posibili
tatea de a se echipa cu aparatura 
necesară pentru acţiunile care vor 
urma de acum înainte. Sunt con
ştient că există pericolul de a pune 
accent pe succes, cu orice preţ, 
scoţând în evidenţă „darurile11, şi 
nu pe Dăruitor. Lumea are nevoie 
de Evanghelia mântuirii, nu de 
evanghelia succesului.

4 Pe măsură ce trece timpul, îmi 
dau seama tot mai mult de ceea 

ce se aşteaptă din partea noastră, 
ca administratori. Partea dureroasă 
este că suntem foarte slabi în faţa 
prea multor probleme şi dificultăţi.

O problemă care mă tulbură cu 
adevărat este unitatea bisericii.
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al fraţilor mei, 
căldura din paşii 
lor în timp ce 
ofereau invitaţii şi 
arătau intrarea 
spre biserică.

Cum să uit vreodată unduirea 
lanului în pârg, care ne-a umplut 
bisericile seri la rând! N-am văzut 
paşi mai viteji şi mai drepţi decât 
ai acelora care au ieşit în faţă, răs
punzând chemării. Iama s-a luptat 
cu primăvara în sufletul celor 
peste 123 .OCX) de oaspeţi care au 
trecut prin bisericile noastre în tim
pul programului Net. Ce-i făcea 
oare pe aceşti oameni să vină cu 
mult înainte de ora începerii, ca 
nişte brânduşe răsărite înainte de a 
se toci ultimii colţi ai iernii? Unii 
dintre ei măturau cu privirea, seară 
de seară, kilometri întregi de văi şi 
dealuri spre „casa“ cu pălărie ciu
dată, deşi ştiau că, la întoarcere, îi 
aşteaptă mânia şi pumnul celor 
care mâncau la aceeaşi masă cu ei.

Aşa au luptat eroii Domnului, 
până când 1.283 dintre ei au intrat 
în apa botezului şi au ajutat la for
marea celor 11 comunităţi noi şi la 
apariţia a 5 districte tinere. Acum, 
ei s-au alăturat celor care au susţi
nut 162 de evanghelizări publice şi 
peste 283 de seminarii de cămin. 
Lucrarea a pătruns în 169 de lo
calităţi în care nu erau membri 
adventişti şi în alte 173 de locali
tăţi cu puţini membri ai bisericii 
noastre.

In 1996, au fost hirotoniţi ca 
pastori fraţii Gabriel Bârsan, 
Simion Buciuman, Nicolae Buică 
şi Titi Gâdea. Am trecut cu sfială 
peste sfârşitul de an, socotind 
şcolăreşte cât a intrat şi cât a ieşit, 
câte am văzut şi câte nu am văzut, 
câte am simţit şi câte nu am simţit 
şi ne lăsăm sufletul judecat, poate, 
pentru prea puţina credinţă, pentru 
prea mica putinţă şi pentru prea 
slaba voinţă. Aşa am ajuns să 
numărăm la sfârşit de an 13.112 
membri organizaţi în 203 biserici 
şi 56 de districte. Creşterea netă a 
fost doar de 587 de membri, 
rămânând destul pentru viitor şi 
pentru numărătoarea care con
tinuă.

rugăciune deose
bite au fost dedi
cate Domnului 
Isus de fraţii din 
Rodna şi Viişoara, 
ambele în judeţul 

Bistriţa-Năsăud. Aici, fraţii au făcut 
eforturi şi jertfe incredibile, care 
vor fi o mărturie încă pentru mult 
timp. Marea provocare este şi rămâne 
noua casă de rugăciune din Cluj- 
Napoca, punct strategic pentru con
ferinţa noastră. Nu putem să nu amin
tim împlinirea unui vis mai vechi, 
care s-a realizat la sfârşitul anului 
trecut: noul sediu al conferinţei.

2 Dacă ar fi să amintesc una din
tre culmile împlinirii în con

ferinţa noastră, menţionând o zi 
mare, aş vorbi despre prima zi a 
campaniei de evanghelizare Net ’96. 
După ce am aşteptat cu nerăbdare 
sosirea echipamentului necesar, 
după instructajul în vederea folo
sirii acestuia, după ce membrii au 
făcut primele teste la faţa locului, 
fiecare telefon care anunţa o reuşi
tă a fost câte o piatră la altarul bu
curiei şi fericirii, înălţat în prima zi 
a campaniei. Specialiştii în domeniu 
au rămas încurcaţi şi nedumeriţi de 
o asemenea realizare. A fost una 
dintre cele mai frumoase zile ale 
anului 1996 şi prima treaptă pentru 
experienţa Net ’96.

3 Doresc ca anul acesta să dăm 
dovadă că am învăţat din ex

perienţele anului trecut, că puţina 
noastră credinţă a crescut. Aş dori 
să lăsăm pe seama lui Dumnezeu 
urmările generate de frică şi de 
prudenţă exagerată, pentru ca El să 
poată lucra prin noi cu toată puterea. 
Revăd în amintire unele zile în 
pare dorinţa şi încrederea în me
todele de lucru ale lui Dumnezeu 
ne-au fost serios puse la încercare. 
Domnul ştie totul (Mat. 10,29-31). 
Aş vrea să nu ne mai temem de 
aparentele imposibilităţi pe care El 
le rezolvă atât de uşor.

4 Dorinţa după asigurarea pre
zenţei lui Dumnezeu în viaţa 
noastră, succesul în lucrarea câşti

gării de suflete, statornicia în cre
dinţă şi întărirea tot mai accentuată 
a legăturii cu Domnul Hristos,

**9 Cea mai 
£ 4  fericită zi a 
anului 1996 a fost 
5 octombrie, zi în 
care, urmărind în
ceputul transmisi

unilor Net prin satelit, primeam 
mesaje din comunităţile angajate 
în această acţiune. Cu toate greutăţile 
inerente începutului, mesaje ca 
„am prins“ , „sperăm să fie bine“ , 
„este o zi mare“ , au umplut de bu
curie sufletul meu. Evenimentul 
era prea important ca să nu pro
ducă efectul unei „premiere" la 
noi în conferinţă şi în toată ţara, de 
aceea eram plin de bucuria reuşitei.

Dacă aş putea retrăi anul 1996, 
l-aş dori diferit de frămân

tările şi grijile legate de Net ’96.
Cât de bun este Dumnezeu, care 
limpezeşte totul şi ne dovedeşte că 
toată conducerea este în mâinile 
Lui şi că niciodată nu-I lipsesc re
zolvările! Cât de minunat este să 
avem încredere şi un spirit liniştit, 
care aşteaptă activ împlinirile 
dorite!

Acum, când experienţa Net ’96 
este de domeniul trecutului, aş dori 
să o retrăim fară această încăr
cătură de frământări şi griji. 
Mulţumesc bunului Dumnezeu 
pentru căile Lui atât de sigure şi 
clare şi pentru bunătatea Lui în ce 
priveşte înţelegerea pe care ne-o 
acordă, chiar când nu suntem la 
înălţimea încrederii totale.

4 Subiectul cel mai frecvent al 
rugăciunilor este renaşterea 

adevăratei evlavii. Atingerea aces
tui ideal ne va aduce realizarea 
marelui ţel al încheierii misiunii în 
generaţia care trăieşte ultimii ani ai 
acestui secol şi mileniu. Trebuie să 
vină ziua adevăratei redeşteptări 
care îi va da bisericii biruinţa. Pre
ocuparea permanentă pentru 
rugăciune va deschide un nou ori
zont celor sinceri, preocupaţi de 
mântuirea lor şi a semenilor lor.

5 Viziunea care mă însufleţeşte 
pentru 1997 aste creşterea numă

rului acelora care înţeleg tot mai 
mult planurile lui Dumnezeu pen
tru zilele noastre şi urgenţa lucrării 
celor trei îngeri din Apocalipsa 14.
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Comunităţile noas
tre au nevoie de 
această experienţă, 
pentru ca micile 
neâjunsuri, care 
intervin când 

avem ocazia să depunem mărturia 
noastră, să nu împiedice sau să nu 
amâne decizia celui care primeşte 
mărturia.

5 Mulţumesc Domnului pentru 
cele 364 de localităţi, în care 

cei care II aşteaptă pe Domnul Isus 
îşi depun mărturia în fiecare zi, 
dar până la 1.900 de localităţi 
mai este de lucru. De la 8.596 de 
suflete care îl aşteaptă pe Dom
nul să vină curând, până la 
2.800.000 de suflete din cele 
cinci judeţe ale conferinţei, mai 
avem de alergat. Mijloacele noi 
cu care am fost dotaţi şi me
todele care au îmbogăţit slujirea 
noastră pentru Domnul ne fac 
mai încrezători în călăuzirea 
pentru slujirea Evangheliei 
veşnice. Apreciez foarte mult 
felul în care lucrează Dumnezeu. 
Ceea ce am ştiut şi am făcut nu 
este învechit şi dat la o parte, ci 
trebuie completat pentru a 
corespunde cerinţelor generaţiei 
noastre. în evanghelizarea pu
blică de şaptesprezece ocazii, pe 
care am ţinut-o la Curtici, m-am 
convins că toate noutăţile sunt 
un ajutor în slujirea eficientă; 
însă relaţia personală nu poate fi 
înlocuită cu nimic.

6 Deşi am facut-o prin vizite şi 
prin colegii pastori, aş vrea să 

îi mulţumesc din nou lui Dumnezeu 
pentru toţi fraţii, surorile, copiii, ti
nerii şi prietenii noştri, care în toate 
locurile au făcut un mare efort pen
tru obţinerea aparaturii pentru re
cepţia prin satelit. Mai ales comu
nităţile mici au găsit inimile priete
nilor pregătite de Duhul lui Dum
nezeu pentru acest sacrificiu. 
Domnul va binecuvânta eforturile 
mari şi mici, atât financiare, cât şi 
umane, care au fost făcute din 
toată inima.

Acum, când ne aşteaptă atâta 
treabă şi aşa de importantă, să ne 
aţintim privirile la Căpetenia noas- 

| tră - la Domnul Isus.

urma predicii 
despre acest 
subiect, în cadrul 
programului Net. 
Era ceva irezisti
bil, care a 

îngenuncheat în faţa Domnului 
Isus, deopotrivă, suflete străine de 
Dumnezeu şi vechi credincioşi, 
care acum au găsit sau regăsit bu
curia mântuirii. Domnul să 
lungească această zi până când şi 
ultima viaţă sinceră va fi salvată.

Sunt convins că anul 1996 
putea fi mai bun, chiar la prima 

lui parcurgere, dacă am fi avut cre
dinţă într-o măsură mai mare. Mă 
refer la credinţa care să ne constrân
gă să îndrăznim mai mult - chiar 
totul! - pentru chemarea noastră; 
să îndrăznim să renunţăm la noi 
înşine, să îndrăznim să-I oferim lui 
Dumnezeu conducerea în planurile 
şi în acţiunile noastre.

4 Aştept ca rugăciunea să aducă 
viziune şi putere cerească pen

tru a împlini voia lui Dumnezeu la 
timpul şi în felul dorit de El. Pen
tru aceasta mă rog, în dreptul 
fraţilor, surorilor şi tuturor celor 
chemaţi într-un anumit fel să con
ducă poporul lui Dumnezeu.

5 Anul 1997 ne apropie mai 
mult de clipele glorioase ale 

încheierii lucrării lui Dumnezeu pe 
pământ. Văd un popor care lu
crează împreună cu Dumnezeu, 
mobilizat şi unit de Duhul Sfânt, 
într-un efort care uneşte credin
cioşii şi conducătorii sub aceeaşi 
deviză: Evanghelia în toată lumea!

6 Pentru anul 1997, adresez tu
turor credincioşilor din Con

ferinţa Moldova apelul la credin- 
cioşie şi la unitate în jurul Modelu
lui desăvârşit - Domnul Isus Hris- 
tos. A venit vremea să reflectăm în 
mod deplin asemănărea cu El. Dom
nul să ne îndrepte inima spre El, 
să-L căutăm cu toată fiinţa, iar El 
să vină la noi în Ploaia târzie. Mai 
este foarte puţin şi nu avem timp 
pentru altceva. Acest gând să ne în
sufleţească pe toţi cei care aştep
tăm să-L vedem venind în curând 
pe Regele nostru. Maranatha!

Tot mai des întâl
nim şi auzim des
pre curente care 
urmăresc dezbi
narea membrilor 
şi scindarea biseri

cii. Nu mă tem de prăbuşirea bise
ricii, pentru că Dumnezeu a făgă
duit că ea nu va cădea şi că nimeni 
nu o poate distruge, dar frămân
tările şi tensiunile care apar între 
membri, mai ales între cei de 
curând veniţi la credinţă, produc 
descurajare şi nu puţini sunt cei 
care îşi părăsesc convingerile.
Dacă este un subiect pentru care 
mă rog cel mai des, cu multe nopţi 
nedormite, acesta este unitatea 
bisericii.

5 în răspunsurile anterioare, am 
amintit criza de personal. Am 

fost constrânşi să renunţăm la o parte 
dintre directori, pentru a acoperi 
unele nevoi de district mult prea 
urgente. Din această perspectivă, 
viziunea pentru anul 1997 nu este 
chiar atât de însufleţitoare. Sunt 
liniştit, totuşi, la gândul că Dumnezeu 
ştia mai dinainte prin ce vom trece, 
şi am convingerea că ne va desco
peri la timp căile Sale. Sper că, ani
maţi de programul Net ’96, vom 
intra într-un ritm normal de activi
tate pentru vestirea Evangheliei.

6 Privind în ansamblu la mem
brii bisericii din conferinţa 

noastră, nu putem decât să-I 
mulţumim lui Dumnezeu pentru ce 
există. Deşi traversăm o perioadă 
foarte grea din punct de vedere 
economic, credincioşia fraţilor în 
zecimi şi daruri face ca lucrarea să 
înainteze şi biserica Domnului să 
îşi împlinească misiunea. Cu toate 
că noi, ca administratori, i-am 
dezamăgit în multe privinţe, cei 
mai mulţi au consideraţie pentru 
rânduielile bisericii şi continuă să 
creadă că dincolo de elementul 
omenesc, Dumnezeu este Cel care 
are în mână atât biserica şi lu
crarea, cât şi destinul nostru.

Dorinţa mea este ca încrederea 
în Cel care ne-a purtat de grijă 
până acum, ca biserică şi ca per
soane, să sporească tot mai mult şi 
să ne ridicăm capul, căci izbăvirea 
noastră se apropie.
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2 Cu riscul de 
a fi înţeles 
greşit, rămân la 

10 noiembrie. A 
fost un timp pe 
care îl doream, 

pentru că mi-a adus o constatare 
fericită. Cred că sub ochii noştri 
s-a născut o nouă viziune asupra 
modului în care ne putem împlini 
misiunea.

N-aş vrea ca anul sau eveni
mentele să fie diferite, ci la 

mine sunt necesare unele schim
bări. Aş dori să fiu încrezător în 
călăuzirea Domnului Isus, aş 
dori mai m ult tim p în care 
să-m i zburde mintea şi sufletul 
printre nestematele lui Dum
nezeu şi să stau mai mult de 
vorbă cu băiatul meu şi cu fata 
mea.

4 Pentru mine, cer înţelepciune 
şi puterea de a mă supune lui 

Dumnezeu, pentru corpul pas
toral cer simţul şi puterea unirii 
colegiale, iar pentru adminis
traţie, bani.

5 Strategia noastră pentru anul 
în curs are două direcţii:

a) consolidarea spirituală a 
bisericii şi micşorarea zonelor 
albe;

b) mărirea numărului de mem
bri activi din biserică.

6 Chiar dacă nu găsesc cuvin
tele cele mai potrivite, fraţii şi 

surorile din conferinţa noastră vor 
înţelege că îi preţuiesc şi că am 
nevoie de dragostea lor pentru 
împlinirea misiunii mele. Pe ei 
contez că vor culege bine spicele, 
că îi vor conduce pe unii la 
Betleem, iar pe alţii în apa Ior
danului.

Noi să rămânem la ,,staul“ 
şi, chiar dacă va mai fi noapte, 
steaua Lui ne este călăuză. Să 
mergem conduşi de ea! Nu, nu 
ne trebuie bagaje, ci... doar 
vasul cu mir, mâna plină cu aur 
şi inima cu pietre scumpe, iar în 
picioare râvna Evangheliei 
păcii. Numai aşa vom putea 
cânta cu glasuri curate, ,,Ma- 
ranatha“ .

ca pregătire pen
tru evenimentele 
finale, toate aces
tea, împletite cu 
mulţumiri şi cu re
cunoştinţă pentru 

experienţele trecute, sunt subiecte 
nelipsite din rugăciunile noastre. 
Uneori dorim ca răspunsul lui 
Dumnezeu la rugăciuni să fie cât 
mai evident şi să-l înţelegem, lucru 
care până acum nu a lipsit.

5 Dorinţa şi perspectiva de re
alizare a unor obiective care 

vor sluji la propovăduirea cu putere 
a Evangheliei, cum ar fi înfiinţarea 
unui mini studio video şi pătrun
derea în tot mai multe localităţi 
prin cele mai variate mijloace, in
clusiv prin televiziunea prin cablu, 
ne însufleţesc la gândul că astfel se 
deschide o nouă uşă spre lume.

6 Folosesc această ocazie ca să 
fac un apel către toţi membrii 

conferinţei noastre la reîncălzirea 
relaţiilor de dragoste frăţească. Se 
simte tot mai mult nevoia strân
gerii relaţiilor organizatorice între 
bisericile locale, între acestea şi 
conducere, pentru a putea înfrunta 
cu succes, inspiraţi şi ajutaţi de Du
hul Sfânt, încercările de distrugere 
a puterii comunităţilor. Perspecti
vele întunecate, care se văd la ori
zont, ne îndeamnă la pregătirea 
specială, a întregii biserici, în vede
rea crizei care se apropie. Ocaziile 
actuale de lucru vor fi tot atâtea 
acuzaţii pentru cei care nu le-au 
folosit în întregime. Unele dintre 
cele mai dureroase experienţe ale 
finalului de istorie a bisericii vor 
avea obârşia în interiorul ei. Con
sider că încă este momentul când 
trebuie să rezolvăm şi acest aspect. 
Dumnezeu nu trimite îngeri sau 
alte fiinţe ca să facă lucrarea care 
ne revine nouă. Experienţa uceni
cilor din camera de sus, după înăl
ţarea Domnului Isus (Fapte 2), 
adaptată la condiţiile şi la nevoile 
noastre, este mai mult decât de 
dorit.

Este privilegiul nostru să 
privim în mod curajos la Domnul 
Hristos, ridicând capetele, pentru 
că izbăvirea noastră se apropie 
(Luca 21,28).

Cred că anul 
1997 ne va aduce 
un răspuns la 
rugăciunile pentru 
înviorarea bise
ricii şi pentru 

curăţirea ei în vederea biruinţei fi
nale. Acest veac are nevoie de o 
biserică însetată după rugăciune. 
Trebuie să explorăm din nou făgă
duinţele lui Dumnezeu nespus de 
mari şi scumpe. în ziua aceea mare 
şi înfricoşată, focul judecăţii va 
cerca felul, nu mărimea lucrării pe 
care am făcut-o. Ceea ce s-a năs
cut din rugăciune va trece exame
nul. Rugăciunea presupune lucra
rea împreună cu Dumnezeu. 
Rugăciunea dă naştere la dorinţa 
de a câştiga suflete, iar această 
dorinţă conduce la rugăciune. Su
fletul care are pricepere se roagă, 
iar sufletul care se roagă are 
pricepere. Celui care se roagă, în 
umilinţa neputinţei sale, Dum
nezeu îi dă puterea Sa. Fie ca Dom
nul să împlinească viziunea cu 
privire la biruinţa bisericii Sale.

---------------- BnsmnsBi---------------

Acest veac are nevoie 
de o biserică însetată 
după rugăciune.

6 Iubiţi fraţi, vă mulţumesc tu
turor pentru sprijinul acordat 

în 1996 lucrărilor cu caracter 
evanghelistic. Mulţumesc celor 
care au contribuit la realizarea 
marii premiere Net ’96. Bunul 
Dumnezeu să vă binecuvânteze şi 
să vă ofere din belşug harul Său.
Vă mulţumesc pentru contribuţia 
dv. financiară. Domnul să vă răs
plătească şi să vă dea din belşug 
toate binecuvântările Lui materiale 
şi spirituale. Vă invit să privim cu 
multă seriozitate timpul pe care îl 
trăim şi să consacram în totalitate 
viaţa noastră cauzei lucrării Lui.
Vă invit la o lucrare de trezire şi 
de înviorare a adevăratei evlavii, 
legată de o înnoire a vieţii noastre 
pe plan spiritual. Doresc ca în 
curând să intrăm biruitori pe porţi 
în Cetate.
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Como m  Ak Kmlpm

C
u toate că este al doilea ca 
înălţime dintre toţi munţii 
de pe globul terestru, vârful 
K2 cu cei 8.607 m ai săi este prea 
puţin cunoscut. K2, numit şi mun

tele Godwin Austen, după numele 
unui geograf englez din secolul 
XIX, care l-a explorat, se situează 
în lanţul muntos Karakoram, din 
nordul Caşmirului, la graniţa din
tre Pakistan şi China.

K2 a fost considerat multă 
vreme un vârf inaccesibil, datorită 
înălţimii sale şi a pereţilor stâncoşi 
acoperiţi de gheaţă. Prima dintr-o 
serie de încercări nereuşite a avut 
loc în 1902. în sfârşit, după mai 
bine de 50 de ani, în 1954, adică la 
numai un an după cucerirea Eve- 
restului, Achille Compagnoni şi 
Lino Lacedelli, membrii unei ex
pediţii italiene, au finalizat cu suc
ces ascensiunea pe vârful K2.

Şi totuşi, comoara ascunsă de 
impunătorul lanţ muntos Karako
ram n-a fost descoperită cu această 
împrejurare. Bănuiţi de ce? Pentru 
simplul fapt că ea nu era ascunsă 
pe crestele maiestuoase, nici pe 
versanţii abrupţi şi ameninţători, ci 
undeva mai jos, în văile în care 
uriaşii gheţari încep să se topească, 
formând primele ape curgătoare.

Aici, în ţinutul cunoscut sub nu
mele de Hunza, în condiţii greu de 
imaginat pentru cei obişnuiţi cu civi
lizaţia, trăiesc aproximativ 15.000 
de oameni care vorbesc limba bu- 
rushaski, o limbă ce nu pare să fie 
înrudită cu nici una dintre limbile 
cunoscute de pe pământ. Asemenea 
vârfului K2, eclipsat de faima Eve- 
restului, tezaurul de o valoare ines
timabilă al populaţiei Hunza rămâne, 
în ciuda publicităţii care i s-a făcut 
ocazional, neştiut şi neexploatat de 
cea mai mare parte a omenirii.

Doctorul Robert McCarrison, 
unul dintre specialiştii care au 
înţeles că aveau de-a face cu un

fenomen ieşit din comun, a consta
tat printre altele că bolile 
cardiovasculare, reumatismul, 
cancerul, diabetul zaharat şi multe 
alte boli sunt practic inexistente la 
populaţia Hunza. Dacă facem ab
stracţie de unele accidente, 
oamenii din ţinutul Hunza mor la 
vârste foarte înaintate. De fapt, ci
frele nu spun totul. Băştinaşii 
Hunza nu numai că sunt campioni 
în ce priveşte longevitatea, dar ei 
se bucură efectiv de vigoare şi mo
bilitate, la vârste la care majori
tatea locuitorilor din ţările 
civilizate ajung să-şi urască viaţa.

Care să fie secretul longevităţii 
şi excepţionalei stări de sănătate a 
acestei populaţii?

Fără îndoială, alimentaţia lor 
simplă este unul dintre cei doi fac
tori majori care le asigură o stare 
de sănătate atât de rar întâlnită. în 
continuare însă, vrem să ne oprim 
la cel de-al doilea factor de impor
tanţă capitală care condiţionează 
bunăstarea şi fericirea noastră: ac
tivitatea fizică.

Băştinaşii Hunza nu au la dis
poziţie autovehicule şi nici mij
loace mecanizate de lucru. Munca 
se efectuează cu forţa braţelor, iar 
deplasările se fa», bineînţeles, pe 
jos. Astfel, oamenii acestui ţinut 
profită din plin de beneficiile 
mişcării în aer liber, într-un relief 
în care, fără să exagerăm, se poate 
spune că nu există decât două di
recţii: fie în sus, fie în jos.

Mişcarea este un element 
esenţial al vieţii şi sănătăţii. Acest 
lucru nu ar trebui să ne surprindă 
deloc. Dacă citim Biblia cu atenţie, 
vom observa încă de pe primele 
sale pagini că Dumnezeu S-a îngri
jit, chiar de la început, ca omul să 
aibă un regim adecvat de viaţă sub 
cele două aspecte fundamentale: 
alimentaţia şi activitatea. Creatorul 
a pus la dispoziţia omului cea mai

bună hrană şi i-a oferit posibili
tatea ca să lucreze cu mintea şi cu 
trupul, pentru a avea satisfacţia că 
trăieşte pentru un scop.

Deşi ţara noastră nu se află în 
fruntea ţărilor cu o economie dez
voltată. modernă, putem observa

cu uşurinţă că unul dintre punctele 
în care stilul nostru de viaţă a 
suferit schimbări radicale este 
tocmai acesta: modul nostru de 
viaţă devine din ce în ce mai seden
tar. Să ne gândim doar la cele mai 
evidente exemple: cât de mult a 
crescut în ultimii 6-7 ani numărul 
proprietarilor de autoturisme sau 
cât de mult a scăzut numărul 
gospodăriilor în care cineva tre
buie să mai taie cu toporul lemnele 
de foc.

Statisticile arată că numai 2% 
dintre oamenii din societăţile dez
voltate fac suficientă mişcare 
fizică în timpul activităţii lor.

Privarea sistematică de activi
tate fizică are urmări observabile şi 
chiar măsurabile. Cu siguranţă că 
aţi auzit de colesterolul sanguin 
mărit, de hipertensiunea arterială, 
de stresul excesiv şi probabil ştiţi
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Bun găsit, noi prieteni ai Curierului Adventist
Cred că mulţi dintre voi abia aţi aşteptat 

numărul pe februarie, ca să vedeţi dacă paginile 
cu pătrăţele mai apar sau a fost doar o făgăduinţă 
uitată. Ei bine, iată, paginile sunt aici!

De la voi încă nu am auzit prea multe. Vă aştep
tăm impresiile, experienţele, întrebările. Poate că 
aţi fost prea ocupaţi cu descoperirea răspunsurilor 
corecte la întrebările de verificare care au însoţit 
articolul doctrinal „Isus, centrul tuturor speran
ţelor noastre". Deşi noi am uitat să menţionăm că 
erau întrebări de verificare şi că numai unul dintre 
răspunsuri era corect, sper că aţi înţeles acest lu
cru! Ne cerem scuze pentru confuzia creată.

Am auzit că unii cititori nu au înţeles că tre
buia să descopere un singur răspuns corect între 
cele eronate şi, citind că „întruparea Domnului Isus 
Hristos a reprezentat... începutul existenţei Sale“ 
sau că „Moartea Domnului Isus pe cruce... a des
fiinţat Legea Celor Zece Porunci", au protestat, spu
nând că aşa ceva nu este adevărat. Sigur că nu este 
adevărat! Acestea nu erau răspunsurile corecte.

De-a lungul veacurilor, cei mai buni creştini 
au fost cei care nu s-au mulţumit să primească tot

ce li se spune sau tot ce citesc, ci au confruntat to
tul cu Sfintele Scripturi, într-un studiu serios şi 
consacrat. Un exemplu tipic din timpurile aposto
lilor este comunitatea din Berea: „Iudeii aceştia 
aveau o inimă mai aleasă ... Au primit Cuvântul cu 
toată râvna şi cercetau Scripturile în fiecare zi, ca 
sa vadă dacă ce li se spunea, este aşa" (Fapte 17,11).

Studiul doctrinal din acest număr, cu privire la 
locul Scripturilor în viaţa creştinului adventist, 
este un apel către fiecare ca să fim „bereeni" care 
studiază Cuvântul în modul cel mai serios.

Un exemplu memorabil de cercetare a Bibliei 
se găseşte pe pagina de istorie adventă - 
înţelegerea adevăratei semnificaţii a datei de 22 
octombrie 1844 şi a lucrării Domnului Hristos în 
Sanctuarul cerului.

Vă mai oferim câteva informaţii privind isto
ricul revistei pe care o ţineţi în mână, date care 
ne-au fost puse la dispoziţie cu amabilitate de 
fratele Dumitru Popa, redactor al revistei pentru 
nu mai puţin de 32 de ani.

Aşteptăm să auzim de la voi. noi cititori ai 
Curierului Adventist!

Lunga istorie a Curierului Adventist
Numele iniţial al revistei oficiale a bisericii a fost 

Curierul Misionar. în anul 1913, la Consfătuirea 
generală a comunităţilor adventiste din România, 
s-a hotărât publicarea unei reviste care „să înles
nească tuturor membrilor cunoaşterea evenimen
telor mai de seamă şi a progreselor realizate în marele 
câmp misionar mondial". Totuşi, aceasta nu avea 
să fie prima publicaţie adventistă din ţara noastră.

încă din ianuarie 1884 şi-a început apariţia re
vista Adevărul Prezent, iar în ianuarie 1908 a apărut 
revista Semnele timpului.

Curierul Misionar, ai cărui primi redactori au 
fost fraţii Petre Paulini şi Ştefan Demetrescu, a apă
rut sporadic la început (două numere în 1914 şi încă 
unul în 1916). Curierul Misionar avea să apară 
din nou numai după organizarea Uniunii Bisericii 
Adventiste de Ziua Şaptea din România, în 1920. 
Revista prezenta rapoarte ale lucrării din ţară şi din 
câmpul mondial, precum şi studiile biblice pentru 
Şcoala de Sabat. Din ianuarie 1923, Curierul Misi
onar a fost imprimat la tipografia bisericii, din Bu
cureşti, strada Labirint 116, unde se află şi în prezent.

Din 1924 se adaugă echipei de redacţie fratele 
Dumitru Florea, iar din 1929, şi fratele Vasile Flo- 
rescu. Până în 1941, an în care revista şi-a încetat 
apariţia din cauza războiului şi a dictaturii, au fost 
apariţii lunare.

în octombrie 1944, Curierul Misionar şi-a 
reluat apariţia, avânu-1 ca redactor pe fratele Va
sile Florescu şi apoi, din 1946, pe fratele Arthur

Văcăreanu. Tipografia bisericii a fost confiscată 
de regimul comunist şi revista, cu numele de 
Curierul Adventist, a fost tipărită la alte tipografii. 
De-a lungul perioadei comuniste, Curierul Adven
tist a apărut la fiecare două luni şi, treptat, a cres
cut de la patru pagini la douăzeci şi patru de 
pagini plus coperta. Din anul 1952, s-au adăugat 
şi două pagini în limba maghiară. Redactorii au 
fost, pe rând, fraţii Vasile Florescu şi Gheorghe 
Graur. Din 1962, fratele Dumitru Popa a fost nu
mit redactor responsabil, avându-1 ca secretar de 
redacţie pe fratele Octavian Coconcea.

Curierul Adventist a apărut neîncetat în 
condiţii deosebit de dificile, sub cenzura drastică 
a Departamentului Cultelor. Tirajul aprobat, cu to
tul insuficient faţă de nevoi, a fost aproape întot
deauna suplimentat pe căi subterane, cu riscuri 
foarte mari. Practic, din anii 1970, aproape fiecare 
persoană care dorea putea să obţină un exemplar. 
Puţini ştiu că pentru fiecare număr se ducea, la 
Departamentul Cultelor, o adevărată luptă, în ju 
rul unui articol, unei expresii sau chiar unui 
cuvânt, ca şi pentru materialele impuse.

Din 1990, Curierul Adventist a apărut lunar, 
avându-1 ca redactor pe fratele Dumitru Popa, 
care a stabilit un record definitiv - 32 de ani ca re
dactor. Din 1994. redacţia este asigurată de fratele 
Adrian Bocăneanu, echipa fiind completată cu 
fraţii George Toncu. tehnoredactor, şi Mihai 
Ghioaldă, secretar de redacţie.
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Noi credem că Sfintele 

Scripturi, Vechiul şi Noul 

Testament, reprezintă Cu

vântul lui Dumnezeu 

scris, transmis prin in

spiraţie divină, prin 

oameni sfinţi ai lui Dum

nezeu care au vorbit şi au 

scris fiind mânaţi de 

Duhul Sfânt. în acest Cu

vânt, Dumnezeu le-a în

credinţat oamenilor 

cunoştinţa necesară pen

tru mântuire. Sfintele 

Scripturi constituie 

descoperirea infailibilă a 

voinţei Sale. Ele repre

zintă norma de caracter, 

testul experienţei, desco

peritorul plin de autori

tate al doctrinelor şi 

raportul autentic al fap

telor lui Dumnezeu în is

torie. (2 Petru 1,20.21;

2 Tim. 3,16.17; Ps. 

119,105; Prov. 30,5.6; Is. 

8,20; Iocm 17,17; 1 Tes. 

2,13; Evr. 4,12.)

Puncte fundamentale, 1

Adventiştii şi Biblia
A dventiştii sunt oameni ai Cărţii. Lumea din zilele noastre ne determină 

să găsim noi modalităţi prin care să demonstrăm lucrul acesta.
Cu Biblia în mână, pionierii noştri au vestit revenirea Domnului Hristos 

şi Sabatul unei lumi creştine care le uitase în bună parte pe ambele. însă 
acum, este neglijată însăşi Biblia, din care învăţăm adevărul despre nădejdea 
adventă şi despre Sabat. Acest dezinteres reprezintă pentru adventişti o che
mare urgentă şi o ocazie deosebită. Moştenirea noastră adventistă ne 
aminteşte că avem motive temeinice ca să respectăm Cuvântul lui Dum
nezeu. întemeietorii bisericii noastre au contrazis părerile şi practicile ma
jorităţii, când au predicat a doua venire a Domnului Hristos şi Sabatul. Dar 
au făcut astfel pentru că aşa citiseră în Biblie.

Singura normă
în afirmaţiile noastre de credinţă, noi am susţinut în mod consecvent că 

Biblia ne este singura normă. în 1980. în prima declaraţie oficială cu privire 
la punctele de credinţă care a fost discutată şi votată în totalitate la o sesiune 
a Conferinţei Generale, primele cuvinte au fost acestea: „Adventiştii de ziua 
a şaptea acceptă Biblia drept singurul lor crez“ .

Rolul Bibliei în adventism este şi mai remarcabil în lumea de astăzi, dato
rită importanţei pe care o dăm folosirii inteligente a Scripturii. Sora Ellen 
White spune astfel: „Adevărurile din Cuvântul divin pot fi apreciate cel mai 
bine de un creştin care îşi dezvoltă permanent gândirea. Domnul Hristos 
poate fi proslăvit cel mai bine de cei care îi servesc în mod inteligent" (Testi- 
monies. voi. 3, pag. 160).

A-I servi lui Dumnezeu în mod inteligent înseamnă să manifestăm un 
anumit scepticism sănătos când ascultăm cum interpretează alţii Biblia, indi
ferent dacă sunt savanţi, predicatori sau conducători ai bisericii. „Nu trebuie 
să primim părerile comentatorilor ca fiind glasul lui Dumnezeu; ei au fost 
muritori supuşi greşelii, ca şi noi. Dumnezeu ne-a dat şi nouă puterea de 
gândire, aşa cum le-a dat-o lor“ (Ellen White, Testimonies to Ministers, pag. 
106). „Cei care n-au avut obiceiul să cerceteze Biblia ei înşişi sau să-i 
cântărească dovezile au încredere în conducători şi primesc hotărârile pe care le 
iau ei; mulţi vor respinge astfel chiar soliile pe care Dumnezeu le trimite poporu
lui Său, dacă aceşti fraţi conducători nu le primesc*1 (Ibid., pag. 106,107). 
Desigur, intelectul singur nu poate înţelege pe deplin adevărurile din Cuvântul 
lui Dumnezeu. Ellen White a avertizat că mintea poate ajunge să fie „întunecată 
de îndoială", dacă „Cuvântul lui Dumnezeu este deschis fără respect şi fără 
rugăciune" (Testimonies, voi. 5, pag. 704,705). Pe scurt, adventiştii sunt chemaţi 
să fie atât raţionali, cât şi consacraţi, când folosesc Cuvântul lui Dumnezeu, 
aşa încât să ne putem îndeplini misiunea în lumea noastră modernă.

Desigur, vom dori să ne facem partea în satisfacerea foamei intense după 
Cuvântul lui Dumnezeu în ţările de curând eliberate. Acolo unde domină 
secularismul, trebuie să trezim  interesul faţă de Scriptură; în locurile în care 
religia este larg răspândită, dar superficială, avem datoria să adâncim intere
sul faţă de Cuvânt.

1. Trezirea interesului faţă de Scriptură. Ca să putem atrage atenţia 
unei lumi înstrăinate de Dumnezeu şi împăcate cu starea ei, trebuie să arătăm 
că Biblia produce o credinţă care aduce o schimbare în lume, atât în viaţa per
sonală a oamenilor, cât şi în starea lumii. în viaţa şi în mărturia noastră, a-i 
iubi pe oameni şi a face dreptate, milă şi credincioşie trebuie să fie primul 
punct de pe agenda noastră.

2. Adâncirea interesului faţă de Scriptură. Tendinţa creştinilor de a 
evita studiul serios al Scripturii are două motive fundamentale. Mai întâi, părerea 
că o mare parte din Biblie nu are legătură cu viaţa noastră. Celor credincioşi 
le este astfel mai uşor ca doar să se închine lui Dumnezeu, fară să integreze 
studiul Bibliei în viaţa lor de credinţă. în al doilea rând este teama de a se 
confrunta cu dificultăţi, chiar cu aparente contradicţii din Scriptură, care îi 
tulbură. Acest lucru face ca să fie mai uşor să apere Biblia, decât să o stu
dieze.
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Alegeţi răspunsul corect:

Moştenirea şi chemarea noastră
Avantajul adventist

Cred că moştenirea noastră adventistă ne aşază pe o poziţie excelentă, de 
pe care să răspundem ambelor probleme în mod eficient şi consecvent.

Mulţi credincioşi consacraţi nu reuşesc să ia în serios afirmaţiile Domnului 
Isus că unele porunci sunt mai importante decât altele. Aceasta nu înseamnă să 
le păzim doar pe cele „importante", iar pe celelalte să le desconsiderăm. 
Poruncile mai importante oferă cadrul în care să fie împlinite toate celelalte 
porunci. Un bun exemplu este porunca lui Dumnezeu de a ucide cu pietre un 
om, pentru că a strâns lemne în Sabat (Num. 15,32-36). Dacă Dumnezeu a dat 
această poruncă, noi de ce nu o respectăm astăzi? Probabil că nici chiar păzi
torul cel mai credincios al Sabatului nu ar fi ispitit să asculte în detalii de 
această poruncă. Aşadar, să trecem peste ea ...

Nu! Ea face parte din Scriptură. Să o luăm în serios şi să întrebăm ce 
înseamnă. Singura unealtă valabilă pentru o astfel de datorie este raţiunea 
noastră. Să răsune în urechile noastre cuvintele sorei White: „Dumnezeu ne-a 
dat şi nouă puterea de gândire. . .  Desigur, când consultăm raţiunea, trebuie 
să facem aceasta într-o atitudine de rugăciune. Alegerea nu este între rugăciu
ne şi gândire. Ceea ce dorim este să gândim într-o atitudine de rugăciune. 
Creştinul care se roagă va gândi mai mult, nu mai puţin.

Următorul pas este să privim pasajul „problemă” în lumina întregii Scrip
turi. A lăsa Biblia însăşi să reverse lumină asupra Bibliei este ceea ce au 
înţeles protestanţii prin principiul „Biblia este cel mai bun interpret al ei“ . Nu 
biserica interpretează Biblia pentru noi; credinciosul consultă Biblia, prin 
raţiune şi într-o atitudine de rugăciune. Cu referire la porunca specifică de a-i 
ucide cu pietre pe călcătorii Sabatului, chiar Scriptura ne descoperă, în ambele 
testamente, că aspectul legii privitor la pedeapsă nu a fost aplicat consecvent. 
Porunca Sabatului rămâne valabilă, chiar dacă pedeapsa cu moartea nu se mai 
aplică.

în Patriarhi şi profeţi, Ellen White formulează cu grijă o tratare biblică a le
gii, argumentând că marele şi singurul principiu al iubirii (Rom. 13,8-10) este 
definit în continuare prin cele două pomnci mari (Mat. 22.35-40). însă Israel 
avea nevoie de un ajutor şi mai mare. De aceea, Dumnezeu a dat Cele Zece 
Porunci. Israel a avut nevoie de şi mai mult ajutor. De aceea, Dumnezeu a dat 
şi mai multe porunci specifice. Iată ce spune sora White: „Pentru ca obligaţiile 
prevăzute în Decalog să fie mai pe deplin înţelese şi aplicate, au fost date 
învăţături suplimentare, care ilustrau şi aplicau principiile Celor Zece 
Porunci" (Patriarhi şi profeţi, pag. 309). Cea mai directă afirmaţie biblică în 
legătură cu aceasta o găsim în Matei 19,8, unde Domnul Isus declară că Dum
nezeu a dat legea divorţului din cauza „împietririi inimilor voastre". Astfel, 
descoperim în Scriptură multe porunci condiţionate de timp, de loc şi de si
tuaţia oamenilor cărora le vorbea Dumnezeu. Aceste porunci condiţionate de 
timp pot să fie, totuşi, destul de folositoare şi în zilele noastre, pentru că, 
ilustrând felul în care Dumnezeu S-a purtat în trecut cu oamenii, aceste 
„cazuri" orientează astăzi hotărârile noastre.

Adventiştii pot, deci, să fie credincioşi faţă de acea poruncă unică, faţă de 
cele două şi faţă de Cele Zece Porunci, şi totuşi să fie consecvenţi. Această pi
ramidă a legii este prezentă în toată Scriptura. Cele Zece Porunci, cele două şi, 
în sfârşit, singura poruncă rămân acolo. Dacă putem aprecia cum ne protejează 
această structură stabilă ca să nu cădem pe panta alunecoasă, atunci putem fi 
mai deschişi, mai oneşti cu restul Scripturii, practicând dreptatea, mila şi cre- 
dincioşia (Mat. 23,23) în toate relaţiile noastre, cu toţi oamenii, pretutindeni.

Biblia este o carte pentru toţi oamenii, de pretutindeni. Adventiştii se află 
într-o poziţie excelentă ca să arate lumii că noi îndrăgim Cuvântul lui Dum
nezeu, că noi căutăm să îi dăm cea mai mare importanţă şi să îl aplicăm la 
viaţa de pe pământ. Noi servim unui Dumnezeu care ne-a arătat cum să trăim 
şi cum să iubim. El Se va întoarce şi ne va lua cu El acasă. Ce veşti bune 
avem, pe care să le transmitem lumii!

1. Infailibilitatea Bibliei presu
pune:

a. lipsa oricărei erori gramati
cale sau lingvistice, în orice tra
ducere;

b. infailibilitatea persoanelor 
care au scris diferitele cărţi din Bi
blie;

c. autenticitatea, armonia, per
fecţiunea şi valabilitatea universală 
ale principiilor ei. care confirmă 
originea sa divină.

2. Interpretarea Bibliei de 
către ea însăşi înseamnă:

a. că nu trebuie să ţinem seamă 
de interpretarea bisericii;

b. că, pentru a înţelege corect 
Biblia, nu trebuie să citim nici o 
altă carte;

c. că orice pasaj biblic este co
rect înţeles atunci când se armoni
zează cu învăţătura comună 
desprinsă din toate pasajele biblice 
referitoare la acelaşi subiect.

3. în stabilirea doctrinei:
a. Biblia este cea mai înaltă 

autoritate;
b. autoritatea bisericii este supe

rioară autorităţii Bibliei:
c. judecata individuală este eta

lonul pentru fiecare persoană.

4. Biblia şi ştiinţa:
a. reprezintă unul şi acelaşi lu

cru, Biblia fiind o carte de ştiinţă;
b. când sunt înţelese corect, 

între ele există o armonie desă
vârşită, Autorul lor comun fiind 
Dumnezeu;

c. se contrazic şi se exclud re
ciproc.

5. Tradiţia şi experienţa per
sonală:

a. au o valoare mai mare decât 
Biblia în stabilirea adevărului religios:

b. au o valoare egală cu Biblia 
în stabilirea adevărului religios;

c. adevărul sau originea lor tre
buie verificat(ă) cu ajutorul Bibliei.

Răspunsuri corecte:

1 .c 3 .a
2. c 4. b

5. c
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Apoi sanctuarul va fi curăţit

D eoarece elementul de ii mp din profeţia centrală 
în credinţa milleriţilor sabatarieni - „Până vor 
trece două mii trei sute de seri şi dimineţi; apoi 

sfântul locaş (sanctuarul) va fi curăţit!" (Dan. 8,14) - se 
împlinise pe 22 octombrie, principala lor lucrare era să 
redefmească semnificaţia sanctuarului şi pe cea a 
curăţirii lui. Cu alte cuvinte, o dată ce erau convinşi că 
înţeleg corect cele 2300 de zile, scopul lor era să dezlege 
sensul celorlalte două simboluri.

Miller susţinuse că sanctuarul reprezenta pământul, 
iar curăţirea lui însemna purificarea acestuia prin foc, la 
a doua venire a Domnului - un eveniment care, evident, 
nu avusese loc pe 22 octombrie 1844. După dezamăgirea 
din primăvară, Litch îşi exprimase îndoiala faţă de inter
pretarea lui Miller, scriind că era foarte probabil că ei 
„greşeau în ce priveşte evenimentul care marca sfârşitul 
acelei perioade1' .

Această linie de gândire a apărut din nou, la scurt 
timp după dezamăgirea din octombrie. Pe 23 octombrie 
1844, în timpul unei întâlniri de rugăciune împreună cu 
alţi credincioşi, Hiram Edson, un fermier metodist din 
Port Gibson, New York, a primit convingerea „că va fi 
dată lumină11 şi că „dezamăgirea noastră va fi explicată'1.

Curând după aceea, împreună cu un însoţitor (pro
babil O. R. L. Crosier), a plecat ca să încurajeze pe alţi 
credincioşi. In timp ce treceau printr-un câmp. relata 
Edson, ,,m-am oprit pe la jumătatea drumului", şi „parcă 
se deschidea cerul în faţa ochilor m ei... Am înţeles 
foarte clar că, în loc ca Marele nostru Preot să iasă (aşa 
cum aşteptaseră cei mai mulţi milleriţi) din Locul Prea 
Sfânt al sanctuarului din cer, ca să vină pe acest pământ 
în ziua a zecea a lunii a şaptea (Ziua Ispăşirii, în calen
darul ebraic), la sfârşitul celor 2300 de zile. El a intrat, 
pentru prima dată în ziua aceea, în a doua încăpere a 
sanctuarului; şi că El are de făcut o lucrare în Locul Prea 
Sfânt, înainte de a veni pe acest păm ânt".

Curând, chemarea însoţitorului său. care îl lăsase cu 
mult în urmă, l-a readus pe Edson cu gândul la realitate, 
întrebat de ce a rămas în urmă, Edson a spus că „Dom
nul ne-a răspuns la rugăciunea de azi dimineaţă, dân- 
du-ne lumină cu privire la dezamăgirea noastră".

în urma acestei „viziuni", Edson a început să stu
dieze intens Biblia, împreună cu Crosier şi cu dr. F. B. 
Hahn. Folosind o concordanţă pentru a descoperi înţelesul 
Scripturii, ei au ajuns la concluzia că sanctuarul care trebuia 
curăţit nu era pământul sau biserica, ci sanctuarul din cer, 
după al cărui model fusese făcut cel de pe pământ.

Studiile făcute împreună de Edson, Crosier şi Hahn 
au confirmat „viziunea" lui Edson din 23 octombrie. 
Studiind intens Epistola către Evrei şi cartea Leviticul; în 
legătură cu Daniel 7 şi cu Apocalipsa, ei au ajuns să 
găsească explicaţia atât a curăţirii, cât şi a sanctuarului 
care trebuia curăţit. Noua înţelegere a curăţirii sanctu
arului a devenit o primă piatră de construcţie în for
marea teologiei adventiste sabatariene. Această 
învăţătură urma să fie completată în curând cu aceea 
despre judecata de cercetare sau pread\entă.

Miller legase scena judecăţii din Daniel 7, curăţirea 
sanctuarului din Daniel 8,14 şi expresia „a  venit ceasul 
judecăţii Lui1 din Apocalipsa 14,7, de judecata care 
urma să aibă loc la a doua venire (judecata adventă). 
Totuşi, încă din 1841, Litch vorbise despre necesitatea 
unei judecăţi preadvente. Crosier a arătat că, în Ziua 
Ispăşirii, marele preot purta pieptarul judecăţii, iar lu
crarea de curăţire a sanctuarului constituia o curăţire de 
păcat.

în 1847, Joseph Bates a făcut un pas mai departe, 
spunând că Ziua cerească a Ispăşirii este egală cu o jude
cată preadventă, care trebuie adusă la îndeplinire 
neapărat înainte ca Domnul Hristos să Se întoarcă pentru 
a executa judecata adventă, la care toţi îşi vor primi 
răsplata după dreptate. Această învăţătură a fost consoli
dată ferm, pe la mijlocul anilor 1850.

Astfel, curăţirea sanctuarului, din Daniel 8,14, a 
ajuns să fie considerată drept actul judecăţii de cercetare 
sau preadvente, al Domnului Hristos, în Locul Prea Sfânt al 
sanctuarului din cer. Păzitorii Sabatului au ajuns la convin
gerea că solia primului înger din Apocalipsa 14,7 („a venit 
ceasul judecăţii Lui") reprezenta un anunţ despre începerea 
judecăţii pread\ente, pe 22 octombrie 1844.

Milleriţii calculaseră corect data, dar greşiseră cu 
privire la evenimentul care avusese loc pe 22 octombrie 
1844. Nimeni nu a putut să demonstreze că Miller 
greşise în calcularea timpului. însă milleriţii inter
pretaseră greşit simbolismul „curăţirii" şi pe cel ai 
„sanctuarului".

Sabatarienii au ales să clădească pe adevărurile 
prezentate de Miller şi de Snow în experienţa lor din 
1844. Noua lor doctrină cu privire la sanctuar nu numai 
că explica dezmăgirea, dar oferea şi un cadru teologic 
care i-a făcut în stare să înainteze cu siguranţă spre vii
tor. Ei au fost convinşi că Dumnezeu îi condusese în tre
cut şi că este cu ei în prezent. Convingerea aceasta a 
devenit principalul imbold al avântului lor evanghelistic 
şi misionar, pe măsură ce au ajuns la convingerea că au o 
misiune mondială.

Doctrina despre sanctuarul din cer a constituit 
punctul central în teologia sabatariană. James White 
putea să afirme că înţelegerea corectă a „curăţirii 
sanctuarului... reprezintă cheia marii mişcări advente, 
care clarifică totul. Fără aceasta, mişcarea (adventă) nu 
poate fi explicată".

Primii păzitori ai Sabatului au încadrat doctrina 
despre sanctuar şi despre a doua venire într-un plan în 
care evenimentele legate de sanctuar explicau şirul eveni
mentelor care duceau la a doua venire. O dată cu 
înţelefgerea sanctuarului, a fost aşezată a treia piatră în 
edificiul înţelegerii lor teologice - doctrina cu privire la 
sfinţenia Sabatului zilei a şaptea (sâmbăta), datorită 
căreia au fost numiţi sabatarieni.

într-un sens deosebit, biserica adventistă de ziua a 
şaptea s-a născut în clipa în care Hiram Edson, un fer
mier laic, consacrat studierii Bibliei şi câştigării de su
flete, a privit îndelung spre Domnul Isus.
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că aceştia sunt factori de risc în 
bolile cardiovasculare. Sedentaris
mul este şi el un astfel de factor de 
risc. Există numeroase studii medi
cale care au pus în evidenţă efectul 
negativ al acestuia asupra stării de 
sănătate. Viaţa sedentară poate să 
ducă la creşterea riscului de infarct 
miocardic. Profesorul Franz 
Wollzenmuller a demonstrat statis
tic că, dacă sedentarismul se aso
ciază cu obezitatea sau cu 

'  hipertensiunea arterială, riscul de 
infarct miocardic creşte de 10 ori.

Mişcarea este esenţială pentru 
organism. Atât de esenţială, încât 
Creatorul nostru a găsit că este 
bine să ne aducă aminte de ea 
chiar şi în cadrul celor Zece 
Porunci. Ştiaţi lucrul acesta? Este 
adevărat că, de cele mai multe ori, 
percepem porunca a patra ca pe o 
poruncă privitoare la odihnă, adică 
exact opusul mişcării, al activităţii. 
Şi totuşi, porunca a patra reglemen
tează nu doar regimul de odihnă, 
ci şi pe cel de muncă. Porunca a 
patra ne aduce aminte de nevoia de 
repaus, dar, în acelaşi timp, ba 
chiar mai înainte, ne atenţionează 
să lucrăm şase zile. Iată cât de 
esenţială este activitatea, mişcarea.

Corpul nostru a fost prevăzut 
cu aproximativ 600 de muşchi. 
Aceasta înseamnă nu mai puţin de 
circa 6 miliarde de fibre muscu
lare. Aceste cifre ar trebui să fie 
grăitoare pentru toţi cei care ştiu 
că organismul omenesc este un 
templu al Duhului Sfânt.

Sfaturile inspirate ale sorei 
White subliniază în nenumărate 
rânduri caracterul binefăcător al ac
tivităţii în aer liber. în cartea 
Educaţie, la pagina 176, ea spune: 
„Timpul folosit pentru exerciţii fi
zice nu este un timp pierdut“ .

Un studiu efectuat de dr. Bres- 
low, de la Universitatea Los Ange- 
les din California, a descoperit că 
cei care practică exerciţii fizice 
trăiesc mai mult decât cei care duc 
o viaţă sedentară.

Numeroase cercetări au demon
strat că exerciţiu] fizic regulat are un 
efect protector împotriva infarctu
lui miocardic şi a altor afecţiuni 
cardiovasculare. Activitatea fizică 
ajută la menţinerea greutăţii corpo
rale normale. în caz de obezitate,

_

Doriţi să vă verificaţi condiţia fizică?

Condiţia fizică sau rezistenţa 
aerobă se poate măsura în mai multe 
feluri. Unul dintre cele mai folo
site procedee este testul Cooper.

Testul Cooper: distanţa pe 
care o puteţi parcurge în alergare 
în timp de 12 minute:

Se recomandă repetarea testu
lui cel puţin o dată pe lună, în

condiţii de antrenament, cu o pre
alabilă încălzire de 15 minute şi o 
refacere după test de 15 minute. 
Creşterea progresivă a acestei dis
tanţe exprimă o creştere a ca
pacităţii de efort fizic, 
îmbunătăţirea capacităţii de efort 
a inimii, a plămânilor şi amelio
rarea metabolismului.

Vârsta/Calificativ Bun Satisfăcător Slab
25-30 de ani 2600-2800 m 2600-2200 m sub 2000 m
35-50 de ani 2400-2600 m 2400-2000 m sub 1800 m

Proba clino-ortostatică: Chiar 
dacă numele testului vi se poate 
părea complicat, testul este deose
bit de accesibil. Acest test măsoară 
reactivitatea sistemului nervos 
vegetativ, care reglează circulaţia 
sângelui, inima şi respiraţia.

Testul se execută astfel: di
mineaţa, la deşteptare, vă 
măsuraţi pulsul la artera radială 
(la încheietura mâinii), timp de 10 
secunde. Cifra obţinută o înmulţiţi 
cu 6, pentru a obţine numărul de 
bătăi cardiace pe minut. Apoi, vă 
ridicaţi încet în picioare. După un 

, minut, vă măsuraţi din nou pulsul,

exerciţiul fizic este o parte indis
pensabilă a curei de slăbire. Exerci
ţiul fizic nu numai că dezvoltă muscu
latura, dar întăreşte şi oasele. Stu
dii recente arată că exerciţiul fizic 
ar putea fi un mijloc de prevenire a 
demineralizării oaselor (osteoporoză) 
mult mai eficient decât adminis
trarea suplimentelor de calciu.

Exerciţiul fizic are efecte re
marcabile în contracararea 
urmărilor nedorite ale stresului ex
cesiv. Exerciţiul fizic scade anxie
tatea şi deprimarea, îmbunătăţeşte 
starea de dispoziţie, stimulează 
memoria, ascute judecata şi forti
fică voinţa. Regimul de activitate 
fizică regulată procură mai multă 
relaxare şi ajută la reglementarea 
somnului din timpul nopţii. Şi încă 
ceva, deloc neglijabil, atât pentru 
cei tineri, cât şi pentru cei mai în 
vârstă: exerciţiul fizic înfrumu
seţează aspectul fizic şi normali
zează silueta.

timp de 10 secunde. Cifra se 
înmulţeşte din nou cu 6, pentru a 
calcula valoarea pulsului pe minut.

După ce aţi obţinut cele două 
valori ale pulsului, o scădeţi pe 
cea mai mică din cea mai mare. 
Diferenţa dintre aceste valori con
stituie reacţia vegetativă, care ne 
poate spune multe despre condiţia 
fizică. Reacţia normală constă în- 
tr-o creştere a pulsului când staţi 
în picioare (ortostatism), cu cel 
mult 18 bătăi. Creşteri mai mari 
sau scăderi ale pulsului indică o 
reacţie vegetativă anormală, res
pectiv o scădere a condiţiei fizice^

Iată câteva îndrumări impor
tante pentru cei care doresc să 
înceapă un program de exerciţii fi
zice. Formula prescurtată F-I-T vă 
va ajuta să memorizaţi mai uşor no
ţiunile necesare. F - frecvenţa. Cât 
de des trebuie să facem exerciţiu 
fizic? Cel mai eficient program este 
de 3-5 ori pe săptămână. I - intensi
tatea. Cât de intens trebuie să fie 
efortul depus? Intensitatea trebuie 
să fie moderată. T - timpul sau du
rata. Cât timp trebuie să dureze o 
şedinţă de exerciţiu fizic? Durata 
este între 15 şi 30 de minute.

Se recomandă să începeţi de fieca
re dată cu 5 minute de mişcări uşoare, 
pentru încălzire. De asemenea, lu- 
aţi-vă 5 minute pentru mişcări de re
laxare în vederea revenirii la nonnal.

Care ar fi cele mai bune mo
dalităţi de a face exerciţiu fizic? 
Mersul vioi, alergarea, înotul, ci
clismul şi orice alt exerciţiu care 
antrenează corpul întreg şi care res
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pectă cele trei criterii: frecvenţă, in
tensitate şi timp.

De fapt, exerciţiul fizic poate 
să fie - din fericire - şi o muncă 
utilă. Profitaţi, ori de câte ori este 
posibil, de activităţile fizice care 
se ivesc în gospodărie, la câmp sau 
în altă parte. Dacă veţi respecta for
mula F-I-T, nu numai că nu vor 
scădea beneficiile, dar veţi avea şi 
mai multe satisfacţii.

Pe lângă respectarea regulilor 
enunţate anterior, vă recomandăm 
ca, în cazul în care aţi depăşit 
vârsta de 40 de ani sau dacă 
suferiţi de anumite boli limitante, 
să vă consultaţi medicul pentru sta
bilirea gradului de toleranţă la 
efort. înainte de a începe exerciţiul 
fizic. în afară de programul planifi
cat, puteţi profita de nenumăratele 
ocazii care apar în viaţa de zi cu zi, 
pentru a face mişcare. De exem
plu: folosiţi scările în locul liftului, 
ori de câte ori este posibil. Sau, 
dacă aveţi de făcut un drum de 2-3 
km, preferaţi bicicleta în locul 
automobilului sau autobuzului. 
Dacă nu aveţi bicicletă, dacă nu 
aveţi piscină, nu trebuie să vă des
curajaţi şi nici să vă consideraţi 
oropsit de soartă. Aveţi încă la 
îndemână cel mai bun, cel mai efi
cient şi cel mai indicat tip de exer
ciţiu fizic: mersul pe jos. Practica 
şi investigaţiile medicale au demon
strat cu prisosinţă lucrul acesta.

Pentru a profita din plin de bi
nefacerile exerciţiului fizic, nu este 
nevoie să vă fi născut în ţinutul 
Hunza. Comoara Munţilor Kara- 
koram este la îndemâna fiecăruia 
dintre noi, pretutindeni. Cheile 
care deschid acest tezaur sunt la 
dumneavoastră, sunt chiar cele 
două membre pe care ni le-a dat 
Creatorul. Să le folosim spre bine
le nostru şi spre slava Celui care 
ne iubeşte şi care a dat totul pentru 
ca sănătatea noastră şi sufletul nos
tru să sporească deopotrivă. Oricât 
de poluate ar fi natura şi mediul, 
pentru cel care doreşte să se bu
cure de nepreţuitul dar divin al 
mişcării în aer liber, există locuri 
care să încânte ochiul, să relaxeze 
mintea şi să inspire pace sufletelor 
împovărate.

dr. Valentin Nădăşan, directorul de
partamentului Sănătate şi temperanţă 
din Conferinţa Transilvania de sud

EDITORIAL /  (continuare din pag. 3)

Chiar ceea ce noi numim lucra
rea lui Dumnezeu. Dar înţelegem 
cu adevărat care este lucrarea lui 
Dumnezeu? Nu după definiţia noas
tră, ci după cea a lui Dumnezeu.

Câtă nevoie avem de studiu şi 
rugă-ciune, ca să înţelegem lu
crarea în termenii lui Dumnezeu!

Angajament total faţă de 
Dumnezeu

Consiliul anual al Conferinţei 
Generale din 1996 a adoptat un 
document intitulat „Angajament 
total faţă de Dumnezeu", care ne 
cheamă - ca indivizi şi ca or
ganizaţie - să ne verificăm pri
orităţile, aşa încât ele să 
corespundă viziunii pe care o are 
Dumnezeu. Vă încurajez să citiţi 
această declaraţie (paginile 18-21) 
cu seriozitate şi cu rugăciune. în 
curând, anumite fragmente vor fi 
republicate separat, ca să consti
tuie un punct de plecare pentru re- 
orientarea vieţii personale şi de 
comunitate, aşa încât toate energi
ile şi mijloacele să fie dedicate im- 
plinirii mandatului Evangheliei: 
„Duceţi-vă în toată lumea.. .

Citiţi de asemenea interviul cu 
privire la acest document, acordat 
de fratele Robert Folkenberg pen
tru Adventist Review (paginilel5-17). 
Aşteptăm şi reacţiile dv. Nu de mult, 
personalul de la sediul Conferinţei 
Generale a dedicat o zi întreagă 
studiului şi rugăciunii, căutând să 
înţeleagă care sunt aşteptările lui 
Dumnezeu de la ei, care sunt ţin
tele pe care trebuie să şi le pună şi 
cum să le atingă. Această de
claraţie transmite un apel patetic: 
Ori luăm în serios aşteptările lui 
Dumnezeu, ori ne pecetluim sin
guri rătăcirea pentru încă multă 
vreme în pustia acestei lumi.

Obiective globale, resurse 
globale

Domnul a spus „în toată lumea". 
Pentru un asemenea obiectiv nu 
există decât o singură forţă umană 
pe măsură: toată biserica! Legen
darii misionari au pătruns, solitari, 
în multe locuri de pe faţa pământu
lui. Dar, pentru ca Evanghelia să 
ajungă „la orice taptură“ , nu ajung 
câţiva eroi, ci este nevoie de par

ticiparea tuturor. Zonele cele mai 
dinamice ale lucrării se caracteri
zează prin angajarea majorităţii 
membrilor în misiune. Atunci când 
bisericile pretind să fie slujite în ex
clusivitate de pastori, de profesionişti 
plătiţi, pentru ca membrii să-şi 
vadă nestingheriţi de treburile lor, 
începe declinul. Una dintre cele 
mai mari uniuni din lume, în partea 
de sud a Mexicului, cu aproape 
350.000 de membri în peste 4000 
de biserici locale, este servită de

Ori luăm în serios 
aşteptările lui Dum
nezeu, ori ne pece
tluim singuri rătăci
rea pentru încă multă 
vreme în pustia 
acestei lumi.

circa 250 de pastori - deci media 
pe fiecare pastor este de 16 comu
nităţi ! Şi nimeni să nu-şi facă iluzia 
că acolo lucrarea este uşoară. Cazu
rile de violenţă, arderea caselor 
credincioşilor şi izgonirea din sate, 
tortura şi chiar asasinatul nu sunt o 
raritate. Nu de mult, o soră de 34 
de ani, mama a şase copii, a fost 
împuşcată în timp ce se apropia de 
casă. Cei care au încercat să-i ia 
trupul din stradă au fost de aseme
nea împuşcaţi, doi dintre ei mortal.

Ca şi în alte locuri din lume, 
există obiceiul ca pastorii foarte ac
tivi în misiune - de exemplu cei 
care au botezat o sută de persoane - 
să fie evidenţiaţi în mod special. 
Această uniune a schimbat regula. 
Ea recompensează pe pastorii ai 
căror membri laici susţin o sută de 
campanii misionare! Obiectivele 
Misiunii Globale nu se vor realiza 
niciodată prin eforturile câtorva 
„specialişti", ci prin slujirea con
sacrată a multora, a tuturor.

Domnul Hristos, în mod pro
fetic, vede misiunea împlinită.
Este timpul să aflăm ce duce cu 
adevărat la împlinirea misiunii şi 
să facem din aceasta singura 
noastră prioritate.
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Interviu

Proba realitâţ ii
Preşedintele Conferinţei Generale îşi exprimă convingerile despre 

nevoia de responsabilitate spirituală faţă de Dumnezeu.

Un document important votat la Consiliul anual din 1996, 
este cel intitulat Angajament total faţă de Dumnezeu“. Re
producem documentul în întregime, la pag. 18 din acest 
număr. Robert Folkenberg, preşedintele Conferinţei Gene
rale, care a prezentat documentul în Costa Rica, explică aici 
natura şi importanţa lui. Întrebările au fost puse de fratele 
W illiamjohnsson, editorul revistei Adventist Review. Inter
viul de mai jos a apămt în Adventist Review, 2 ianuarie 1997.

William Johnsson: Frate Folkenberg, documen
tul „Angajament total faţă de Dumnezeu" este des
tul de lung. Aţi putea să ne spuneţi care este miezul, 
esenţa lui?

Robert F olkenberg: Este în esenţă un apel pastoral 
care îi invită pe adventişti, atât ca persoane, cât şi ca 
entităţi colective (comunităţi, comitete de conducere, 
comitete executive etc.), să reconsidere valorile noas
tre fundamentale, spre a face o „probă a realităţii" cu 
privire la susţinerile noastre. Este un apel ca să ne 
punem întrebări, ale căror răspunsuri trebuie să fie evi
dente, dar pe care deseori le considerăm neimportante 
sau, şi mai primejdios, le ignorăm pe considerentul că 
altcineva supraveghează ceea ce este „evident".

Acest document este ca un pod. Pe de-o parte, afirmă 
că mesajul nostru şi mandatul Evangheliei reprezintă 
motivul fundamental al existenţei noastre. Pe de altă 
parte, încearcă să treacă peste prăpastie, în lumea re
ală, în care ne trăim viaţa individual şi colectiv.

Documentul este un apel ca să ne confruntăm cu 
autoritatea Cuvântului lui Dumnezeu, în care se află 
motivul esenţial al existenţei noastre, şi 
să demonstrăm importanţa lui pentru 
viaţa noastră individuală şi pentru cea 
colectivă. El ne cheamă să com
parăm ceea ce ne cheamă Dumnezeu 
să fim - oameni total angajaţi faţă de 
El - cu bugetele pe care le votăm şi 
cu hotărârile pe care le luăm. Apoi, 
după ce am identificat punctele noas
tre tari şi slăbiciunile noastre, să îl 
rugăm pe Dumnezeu în mod deliberat 
şi sistematic să ne conducă şi să pro
ducă schimbarea în noi şi prin noi.

Vă rugăm să explicaţi cum s-ar 
desfăşura procesul acesta pentru o 
comunitate.

Unele dintre întrebările pe care le-ar 
putea pune fiecare comunitate sunt 
acestea: Nu cumva în Sabat înde

plinim ritualuri adventiste moştenite, iar apoi ne ig
norăm răspunderile în restul săptămânii? Nu cumva 
relatăm veşti misionare şi vorbim despre Misiunea 
Globală, dar apoi cerem insistent conferinţei să 
trimită câte un pastor pentru fiecare comunitate - 
chiar dacă astfel nu va mai putea fi trimis nici un pas
tor care să lucreze într-o localitate tară membri ad
ventişti, aflată pe teritoriul conferinţei?

Ne împlinim noi misiunea încercând să atingem 
obiective precise, sau nu? Care este misiunea comu
nităţii noastre - o cunoaştem? Cine şi cum formulează 
misiunea şi obiectivele anuale ale comunităţii noas
tre? Ne luăm destul timp în vreun Sabat ca să 
evaluăm progresul din anul trecut şi să facem planuri 
de viitor? Faţă de cine suntem răspunzători? Ce orga
nism a dat comunităţii noastre privilegiul de a se numi 
„adventistă de ziua a şaptea" ? Ce răspunderi sau obli
gaţii însoţesc acest nume?

Aceste întrebări cu siguranţă că ar ajuta fie
care comunitate să aibă o înţelegere mai clară a 
identităţii şi misiunii ei. Aţi vrea să vorbiţi despre 
felul în care pot fi aplicate aceste idei la şcolile şi 
colegiile noastre?

Eu consider că acest proces presupune un plan ge
neral, un plan de evaluare a rezultatelor şi rapoarte 
anuale.

Pe lângă dorinţa după o pregătire academică supe
rioară, părinţii fac sacrificii ca să-şi trimită copiii într-o 

instituţie de educaţie condusă de bise
rică, datorită valorilor şi învăţături
lor religioase care se presupune că 
sunt predate acolo. Dar iată ce ne pre
ocupă: Care sunt aceste valori spiritu
ale? Au identificat profesorii şi 
conducerea instituţiei valorile spiritu
ale pe care intenţionează să le predea 
şi pe cele pe care nu intenţionează să 
le predea? Ce include sau exclude 
acest plan spiritual general? L-a apro
bat comitetul? Dacă da, a fost comite
tul conştient de valorile şi de învăţă
turile religioase care au fost incluse 
sau excluse, atunci când a aprobat 
planul spiritual general? Au planifi
cat membrii comitetului în timpul 
căror cursuri, altare de dimineaţă şi 
alte experienţe din cadrul semestru-R.S. Folkenberg
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lui/anului va fi predat fiecare din
tre aceste puncte de credinţă?
Poate fi obţinut planul spiritual 
general de către părinţi sau de alte 
persoane care îl solicită?

Un plan temeinic de evaluare a 
rezultatelor va pune fiecărui stu
dent suficiente întrebări precise, 
pentru a măsura gradul în care fie
care curs, altar zilnic, Săptămână 
de rugăciune sau altă experienţă 
spirituală desfăşurată în centrele 
de învăţământ a atins obiectivele 
planificate.

Pe lângă aceasta, comitetul ar 
trebui să primească un raport anual 
despre învăţăturile religioase şi va
lorile care au fost comunicate cel 
mai eficient (şi cel mai puţin efi
cient) şi să propună iniţiative cu 
scopul de a întări ceea ce este slab 
şi de a consolida punctele tari.

Schimbarea nu este 
un fenomen care 
porneşte de sus. 
Schimbările impor
tante pornesc de la 
bază, de la fiecare 
persoană.

Reprezintă aceasta o încercare 
din partea Conferinţei Generale 
de a alinia biserica, de a corecta 
greşeli?

Nu şi da.
Nu, desigur că nu. Există un 

domeniu foarte restrâns în care 
Conferinţa Generală are vreo auto
ritate. Mulţi membri cred în mod 
greşit că fraţii de la Conferinţa Ge
nerală pot „rezolva" orice proble
mă. O persoană mi-a scris, rugân- 
du-mă insistent să îl determin pe 
un prezbiter din biserica sa să nu 
mai facă rugăciuni atât de lungi!

Pe de altă parte, răspunsul este 
da. Conducătorii bisericii pot să 
vorbească, să transmită o viziune, 
să evidenţieze o ocazie sau o 
problemă, să condamne un obicei, 
să invite la participare şi să-i infor
meze pe membri de prăpastia din

tre susţineri şi realitate. Indiferent 
dacă aceşti conducători fac lucrul 
acesta sau nu, în timp, realitatea 
devine vizibilă şi delegaţii la adună
rile elective sunt împuterniciţi să 
facă o schimbare. Dar, chiar în 
aceste situaţii, schimbarea nu este 
un fenomen care porneşte de sus. 
Schimbările importante pornesc de 
la bază, de la fiecare persoană.

A vorbi deschis este în general 
dureros şi deseori pare să aibă 
efecte opuse celor dorite. Cultura 
modernă, chiar dacă acceptă că veş
tile rele prezintă realitatea, reacţi
onează negativ. Şi în al doilea 
rând, este autoconservarea. De ce 
le-ar vorbi un conducător în mod 
deschis membrilor despre o proble
mă, şi încă să insiste asupra ei, 
dacă aceasta ar putea avea drept 
consecinţă periclitarea existenţei 
organizaţiei/instituţiei?

Astfel, întrucât rareori alegăto
rii le-au acordat conducătorilor 
autoritatea de a lua singuri hotărâri 
majore pentru îndreptare, singura 
posibilitate care rămâne este să se 
spună că toate lucrurile sunt foarte 
bune. Dacă rugăminţile şi insis
tenţele au un efect foarte mic, iar 
conducătorul simte că evitarea dis
cutării problemei poate avea con
secinţe mai distructive decât prezen
tarea realităţii, atunci toate opţiunile 
disponibile sunt neplăcute. Nu-i 
rămâne decât să se roage ca Dum
nezeu să-i dea înţelepciune pentru 
a hotărî ce şi cum să facă, aşa încât 
să existe cele mai mari şanse ca 
măsura pe care o va lua să con
tribuie la îndeplinirea misiunii.

Consideraţi că documentul 
„Angajament total“ prezintă un 
instrument de evaluare sau că 
stabileşte un proces?

Un instrument de evaluare, sin
gur, este incomplet şi deseori dis
tructiv. Pe de altă parte, este vital şi 
în armonie cu planul de mântuire, 
ca să ne concentrăm din nou atenţia 
asupra motivului existenţei noastre 
şi să-L rugăm pe Dumnezeu să ne 
arate prin ce L-am dezamăgit şi ce 
doreşte să facem pentru El.

Eu consider că acest proces 
uneşte două elemente din viaţa 
noastră, care sunt despărţite cu atâta 
uşurinţă Pe de-o parte, sunt valorile 
şi punctele noastre de credinţă,

care credem că sunt transcendente, 
veşnice. Acestea dau sens, orien
tare şi scop vieţii noastre. Ele ne 
dau, atât individual, cât şi ca 
biserică, scopul, motivul existenţei 
noastre şi ne conduc la acţiune.

Pe de altă parte, este „lumea re- 
ală“ . Lumea în care trăim atât ca 
persoane, ca membri, cât şi ca gru
puri (biserici, comitete, instituţii, 
comitete executive, organizaţii ale 
bisericii).

Noi înţelegem ce înseamnă la 
nivel individual să armonizăm 
credinţa noastră cu felul în care 
trăim. Dar nu ştim cum să tratăm 
această tensiune într-un cadru 
colectiv, într-un comitet sau într-o 
instituţie. Ca grup, nu ne simţim 
atât de bine să cercetăm Scripturile 
şi Spiritul Profetic ca să descope
rim voinţa lui Dumnezeu, când 
luăm hotărâri în lumea reală.

De pildă, cât de mult din bugetul 
bisericii, al conferinţei etc. să fie 
cheltuit pentru dezvoltare şi cât să 
fie cheltuit pentru lucrare misionară? 
Cum echilibrăm nevoile/dorinţele 
pentru un proiect de construcţie a 
comunităţii, poate dorinţa de a 
avea un pastor numai pentru comu
nitatea noastră, cu nevoia de a 
duce Evanghelia într-o altă locali
tate, în care nu sunt membri ad
ventişti?

Când a fost ultima 
dată când comuni
tatea dv. a folosit un 
Sabat întreg pentru 
a-şi evalua starea 
spirituală?

Cei mai mulţi dintre noi susţin 
că hotărârile pe care le luăm ca bise
rică sunt legate de ceea ce credem. 
Dar este adevărată această susţinere?

Sunt conduse activităţile, hotărâ
rile, finanţele noastre şi atenţia noas
tră de ceea ce credem sau ne auto- 
amăgim şi ne facem că nu vedem 
ceea ce toată lumea vede? Când a 
fost ultima dată când comunitatea 
dv. a folosit un Sabat întreg pentru

16 Curierul Adventist •  Februarie 1997



a-şi evalua starea spirituală, partici
parea, tendinţele în ce priveşte in
trarea în biserică şi păstrarea 
membrilor, starea de unitate şi ca 
să stabilească obiective, să facă 
planuri de acţiune şi să evalueze 
iniţiativele din trecut?

Aveţi cunoştinţă de vreun comi
tet executiv (de la conferinţă până 
la Conferinţa Generală) care a in
vestit timp ca să înţeleagă ce 
aşteaptă Dumnezeu de la membrii 
acelui comitet, ca să facă planuri 
într-un spirit de rugăciune, pentru 
a atinge acele obiective, şi ca să le 
aducă la cunoştinţa membrilor?

Nu este rezonabil ca toţi mem
brii să creadă că fiecare pastor sau 
profesor acceptă învăţătura bisericii 
adventiste, ştie care este misiunea 
sa şi trebuie să răspundă în faţa 
unui comitet de conducere pentru 
îndeplinirea de obiective precise? 
Dar, în realitate, sunt puse aceste 
întrebări şi sunt verificate răspun
surile de către comitetele execu
tive sau de comitetele de personal 
desemnate?

Cunoaşteţi vreo instituţie de 
învăţământ (de la şcoli primare 
până la universităţi) care a identifi
cat sistematic toate punctele de 
credinţă şi toate valorile pe care in
tenţionează să le comunice stu
denţilor săi într-o anumită 
perioadă (semestru, trimestru etc.), 
apoi la sfârşitul acesteia le-a pus 
studenţilor o serie de întrebări, ca 
să evalueze dacă au reuşit să facă 
vreo schimbare, însuşindu-şi valo
rile şi punctele de credinţă? Cunoaş
teţi şcoli care îi informează anual 
pe membrii bisericii şi pe părinţi 
despre obiectivele lor spirituale 
precise şi care compară aceste 
obiective cu eficienţa lor reală în 
transmiterea acestor valori şi puncte 
de credinţă şi cu măsurile pe care 
le-au luat ca să-şi mărească succesul?

Vă aud chemându-î pe toţi ad
ventiştii, şi mai ales pe angajaţii 
bisericii, la responsabilitate spiri
tuală. Acest document are şi darul 
să exprime aprecierea dv. faţă 
de cei care-şi împlinesc misiunea.

Absolut. Doresc să apreciez mi
ile de grupe ale Şcolii de Sabat 
care lucrează în prezent ca unităţi 
de evanghelizare; miile de comu
nităţi care au participat la Net ’95 
şi ’96 şi la nenumărate alte iniţia

tive evanghelistice; bisericile care 
sunt angajate ca să creeze o comu
nitate vibrantă a credincioşilor, în 
care există susţinere spirituală şi 
totodată o creştere numerică rapidă; 
şi comunităţile care fac adunări, 
împărţiri, înmulţiri, dar, cu părere 
de rău, şi scăderi.

Doresc să-i evidenţiez pe 
nenumăraţii pastori, profesori şi 
alţi angajaţi consacraţi ai bisericii, 
care lucrează, predau, predică şi se 
roagă în fiecare zi, din toată inima, 
pentru împărăţia cerurilor.

Doresc să spun „Mulţumesc11 
pentru sutele de mii de membri, 
evanghelişti laici, pionieri ai Msiunii 
Globale şi oameni de afaceri, care 
vorbesc despre Domnul Hristos 
celor pe care îi întâlnesc, prezintă 
studii biblice, ţin întâlniri în lo
cuinţe şi aplică mandatul 
Evangheliei chiar la ei personal.

Cred că, pe măsură 
ce ne vom concentra 
tot mai mult asupra 
Evangheliei, ne vom 
orienta mai mult, în 
mod inevitabil, asu
pra misiunii.

Doresc să îi susţin pe profesorii 
şi conducătorii consacraţi din şcolile 
noastre primare şi secundare, din 
colegiile şi universităţile noastre, 
care, în clasă, transmit iubirea lor 
personală pentru Dumnezeu, îşi 
deschid inima şi locuinţa pentru 
elevi şi studenţi, îi îndrumă şi le 
adresează apeluri, în timp ce stu
diază Cuvântul şi se unesc cu 
Duhul Sfânt ca să întipărească va
lorile cerului nu doar în mintea, ci 
şi în corpul şi în sufletul celor care 
le-au fost daţi în grijă.

Doresc să încurajez cadrele sani
tare care oferă o îngrijire medicală 
de bună calitate, dar totodată mani
festă compasiunea Domnului Hristos 
la patul celor bolnavi şi muribunzi, 
iar apoi plâng împreună cu familiile 
îndurerate şi lucrează pentru ele.

De ce este acest document 
atât de important pentru dv.?

Pentru că simt nevoia noastră 
disperată ca să ne concentrăm 
iarăşi atenţia asupra motivului exis
tenţei noastre - mesajul şi misiunea 
care ni s-au încredinţat. Sper că do
cumentul ne va chema să lucrăm 
pentru scopuri precise, în loc să 
considerăm că rezultatele sunt de 
la sine înţelese, şi atât ca persoane, 
cât şi ca grupuri (comunităţi, comi
tete executive, comitete de conduce
re), să comparăm în mod sistema
tic ceea ce spunem despre misiune 
cu ceea ce facem ca misiune.

Cred că, pe măsură ce ne vom 
concentra tot mai mult asupra Evan
gheliei, ne vom orienta mai mult, 
în mod inevitabil, asupra misiunii. 
Pe măsură ce vom căuta, cu rugă
ciune, să înţelegem voinţa lui Dumne
zeu, Duhul Sfânt ne va transforma 
tot mai mult după chipul Său.

Există intenţia ca documen
tul acesta să fie atotcuprinzător?

Din nou, răspunsul este da şi 
nu. Pe de-o parte, nu am inclus în 
acest document toate categoriile de 
angajaţi, organizaţii sau instituţiil Pe 
de altă parte, am descris metodele de 
aplicare a angajamentului în si
tuaţii destul de diferite, iar princi
piile acestor metode se pot aplica 
uşor la aproape orice altă situaţie.

Ce speraţi să aibă loc ca rezul
tat al acestui document? Ce schim
bări determinate de acest docu
ment doriţi să vedeţi peste cinci ani?

Sper că în cinci ani, fiecare din
tre noi, în mod individual şi ca or
ganizaţii, comunităţi şi instituţii, se 
va confrunta cu realitatea în ce 
priveşte locul în care ne aflăm şi 
ceea ce facem, comparând această 
realitate cu voinţa lui Dumnezeu 
pentru noi. Cred că aceia care sunt 
dispuşi să devină vulnerabili şi să 
încerce vor fi binecuvântaţi, ca să 
crească din punct de vedere spiri
tual şi în împlinirea misiunii lor. 
Cei care aleg să nu accepte această 
invitaţie se vor întreba de ce starea 
lor a reuşit să rămână aceeaşi - 
stare care se numeş
te Laodicea.

William Johnson
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Angajament total faţă de Dumnezeu
Declaraţie cu privire la responsabilitatea spirituală 

în familia celor credincioşi

I
storia bisericii adventiste de ziua a şaptea este plină 
de exemple de persoane şi instituţii care au dat şi dau

o mărturie vibrantă pentru credinţa lor. Inspirate de 
consacrarea lor plină de pasiune faţă de Domnul şi de apre
cierea iubirii Lui nemărginite, ele au acelaşi ţel: să împărtă
şească altora vestea cea bună. Ele şi-au găsit motivaţia 
într-un verset biblic cheie. Acesta este un verset care înflăcă
rează inima adventiştilor de ziua a şaptea de pretutindeni. 
Este ceea ce se numeşte mandatul Evangheliei, pe care ni 
l-a dat însuşi Domnul, aşa cum este scris în Matei 28,19.20: 
„Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate neamurile, botezân- 
du-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfântului Duh“ .

Acest mandat, venit chiar de la Domnul, este simplu, 
frumos şi constrângător. El este valabil pentru fiecare urmaş 
al Domnului, fie el membru, pastor sau slujbaş. ..Duceţi-vă... 
învăţaţi-i... botezaţi-i... faceţi ucenici.'1 Acest principiu 
pune în mişcare misiunea bisericii şi stabileşte criteriile care 
ne permit să evaluăm orice realizare. El îi include pe toţi, 
oricare ar fi responsabilitatea lor, fie că sunt credincioşi 
laici sau angajaţi ai bisericii. El cuprinde toate elementele 
vieţii bisericii, de la comunităţile locale la Conferinţa Ge
nerală, şcolile şi universităţile noastre, editurile noastre, in
stituţiile noastre de sănătate şi fabricile noastre de alimente 
sănătoase. Această făgăduinţă este în miezul declaraţiei de 
botez, în declaraţiile de misiune, în statute şi regulamente: 
„să dăm mărturie pentru mântuirea Lui“ , „să promovăm 
vestirea Evangheliei veşnice11, „să asigurăm pâinea vieţii 
pentru cât mai mulţi11 şi „să dezvoltăm viaţa lor spirituală 
ca pregătire pentru apropiata Sa revenire". împătrita poruncă 
..Duceţi-vă... învăţaţi-i... botezaţi-i... faceţi ucenici " 
răsună oriunde lucrează sau se întâlnesc adventiştii.

Pe măsură ce biserica a crescut în dimensiuni şi com
plexitate, tot mai mulţi membri, pastori şi conducători au 
pus întrebări serioase cu privire la răspunsul bisericii faţă de 
mandatul Evangheliei. Nu cumva rotiţele şi mecanismele se 
mulţumesc să ofere produse şi servicii de calitate superioară, 
care însă nu se pot distinge de cele pe care le oferă lumea? 
Sau veghează biserica pentru ca produsele şi serviciile ei de 
bază să dezvăluie lumii calea spre viaţa veşnică? Nimic n-ar 
trebui să fie scutit de aceste întrebări, indiferent dacă este 
vorba de serviciile de închinare ale bisericii sau de progra
mele şi produsele organizaţiilor şi instituţiilor noastre.

A venit timpul ca biserica noastră, ca un întreg, să pună 
şi să răspundă la întrebări grele privind felul în care se 
raportează biserica la principiul central al mandatului 
Evangheliei. Cum poate fi împlinit acest principiu călăuzi
tor în viaţa membrilor, pastorilor şi comunităţilor? în ce fel 
se poate evalua înaintarea lor către împlinirea mandatului 
Evangheliei? In ce fel şcolile de toate gradele ale bisericii, 
fabricile de alimente sănătoase, instituţiile medicale sofisti
cate, dispensarele, editurile şi posturile de radio şi televizi
une pot să-şi determine şi să-şi evalueze responsabilitatea 
pornind de la mandatul Evangheliei?

Suntem somaţi să formulăm o manieră deschisă şi anali
tică de evaluare a poziţiei bisericii în relaţie cu porunca 
Domnului. Nu este destul să măsurăm succesul după stan
darde lumeşti, nu este destul să dăm prioritate acelor stan

darde. Comunităţile, instituţiile, angajaţii şi membrii 
bisericii îşi pot găsi cu uşurinţă satisfacţia în obiective atinse, 
fonduri colectate, clădiri terminate, bugete echilibrate, 
acreditări obţinute sau reînnoite şi totuşi să nu fie la înălţimea 
răspunderii înaintea lui Dumnezeu cu privire la mandatul 
Evangheliei. Prioritatea constantă a bisericii trebuie să fie 
această directivă primită de la Domnul: „Duceţi-vă... 
învăţaţi-i... botezaţi-i... faceţi ucenici11.

Cu toate că mandatul Evangheliei rămâne acelaşi, îm
plinirea lui se manifestă în maniere diferite. Un pastor lu
crează într-un alt cadru decât un profesor, un medic sau 
conducătorul unei instituţii. Dar, oricare ar fi rolul personal 
sau al unei instituţii, fiecare este răspunzător pentru îm
plinirea poruncii lui Dumnezeu. Mari beneficii vor rezulta 
din evaluarea eficienţei lor în această privinţă, iar în
crederea va creşte atunci când fiecare membru, pastor sau 
conducător şi fiecare instituţie a bisericii se vor confrunta 
cu această prioritate şi îi vor acorda atenţia cuvenită.

Familia lui Dumnezeu recunoaşte că fiecare persoană 
este răspunzătoare în mod individual înaintea lui Dum
nezeu. în acelaşi timp, creştinii sunt sfătuiţi să se cerceteze 
pe ei înşişi (vezi 2 Cor. 13,5). Un proces de evaluare spiritu
ală este necesar în viaţa personală. El este la fel de necesar 
şi în viaţa organizaţională.

Cu toate că este un proces legitim, evaluarea spirituală 
este, totuşi, o chestiune foarte delicată, pentru că oamenii 
nu pot vedea decât în parte. Cadrul de referinţă pământesc 
este întotdeauna limitat la ce este vizibil şi la o perioadă 
scurtă de timp, care înconjoară clipa prezentă. Cu toate 
acestea, se poate câştiga foarte mult dintr-o evaluare atentă 
şi serioasă a vieţii personale şi de organizaţie.

Putem să identificăm mai multe principii care să ne 
călăuzească într-o asemenea evaluare. Deşi nu orice încer
care în acest sens poate avea pretenţia să fie completă, ur
mătoarele domenii specifice vor spori conştienţa 
răspunderii noastre faţă de Dumnezeu şi faţă de misiunea 
care este o parte integrantă a relaţiei creştinului cu Dum
nezeu şi a angajamentului său faţă de El. Lista care urmează 
nu îi cuprinde pe toţi cei care ar putea fi avuţi în vedere, dar 
principiile prezentate aici se aplică tuturor persoanelor, or
ganizaţiilor şi instituţiilor.

Ce înseamnă angajamentul total faţă de Dum
nezeu pentru fiecare membru al bisericii?

Fiecărui adventist de ziua a şaptea i se făgăduieşte darul 
Duhului Sfânt, care să aducă o creştere spirituală în harul 
Domnului şi să dea putere pentru dezvoltarea şi folosirea 
darurilor spirituale în scopul mărturisirii şi al slujirii. 
Prezenţa Duhului Sfânt în viaţa credinciosului se demon
strează prin:

• un cămin creştin, în care standardele şi principiile 
Domnului Hristos sunt învăţate şi trăite;

• o viaţă plină de bucurie în siguranţa mântuirii, care este 
inspirată de Duhul Sfânt pentru a da o mărturie personală 
rodnică şi care dezvoltă în Domnul Hristos un caracter plin 
de bunătate, în armonie cu voinţa lui Dumnezeu, desco
perită în Cuvântul Său;
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• folosirea darurilor spirituale pe care le-a promis Dum
nezeu fiecăruia;

• consacrarea sistematică, tăcută cu rugăciune, a timpu
lui, a darurilor spirituale şi a mijloacelor, pentru procla-. 
marea Evangheliei;

• dispoziţia de a fi sare şi lumină a Domnului, prin îm
părtăşirea iubirii Sale în viaţa de familie şi în slujirea so
cietăţii, motivată întotdeauna de spiritul apropiatei reveniri 
a Domnului, de porunca Lui de a predica Evanghelia atât 
celor de aproape, cât şi celor de departe;

• participarea la un plan de creştere spirituală sistema
tică şi evaluarea umblării personale cu Dumnezeu, prin for
marea unui parteneriat spiritual, cu obiectivul principal de a 
ne îndemna unii pe alţii şi a ne ruga unii pentru alţii.

Ce înseamnă angajamentul total faţă de Dum
nezeu pentru fiecare pastor al bisericii?

Un pastor adventist de ziua a şaptea, chemat şi îm
puternicit de Duhul Sfânt, înflăcărat de dragoste pentru 
oameni, îndreaptă atenţia păcătoşilor spre Hristos, în cali
tatea Sa de Creator şi Mântuitor, şi îi învaţă cum să-şi măr
turisească credinţa şi să devină ucenici productivi.
Constant, el oferă o dietă spirituală echilibrată, împrospătată 
prin comuniunea cu Dumnezeu şi Cuvântul Său. Pastorul 
demonstrează harul salvator şi puterea transformatoare a 
Evangheliei prin:

• familia sa, făcând-o un model a ceea ce aşteaptă Dom
nul de la căsătorie şi familie;

• predicile sale, bazate pe Biblie, hristocentrice, care 
măresc credinţa membrilor şi susţin biserica mondială;

• promovarea principiilor fundamentale cu un 
simţământ de urgenţă înrădăcinat în înţelegerea adventistă 
cu privire la profeţia biblică;

• invitaţia adresată tuturor de a se supune puterii trans
formatoare a Duhului Sfânt, astfel încât adevărul 
Evangheliei să fie confirmat prin viaţa credincioşilor, plină 
de compasiune creştină şi condusă de credinţă;

• implicarea bisericii locale într-un program viguros de 
evanghelizare, atât pentru creşterea numărului de membri, 
cât şi înfiinţarea de noi biserici, în acelaşi timp cu menţi
nerea unui sprijin puternic pentru lucrarea locală şi mon
dială a bisericii;

• dovedirea eficienţei lucrării sale prin faptul că familia 
lui Dumnezeu creşte numeric şi în experienţă şi închinare 
spirituală, grăbind astfel revenirea Domnului;

• afirmarea priorităţii creşterii spirituale personale şi a 
eficienţei misiunii, prin participarea regulată la procesul de 
evaluare a succesului spiritual. Diviziunea va propune punerea 
la punct a unui model de evaluare, care să fie utilizat de fie
care uniune şi de fiecare conferinţă locală. Acesta va cuprin
de atât un model pentru evaluare personală, .cât şi elemente 
privind responsabilitatea pastorului faţă de biserică/biserici 
şi faţă de organizaţia mondială a bisericii noastre.

Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru fiecare biserică locală?

O biserică adventistă de ziua a şaptea funcţionează crea
tiv şi autocritic, ca o comunitate care dă mărturie, care 
veghează la dezvoltarea membrilor ei şi care îndeplineşte 
proclamarea Evangheliei atât pe plan local, cât şi regional şi 
mondial. Ea trăieşte în lume, fiind „trupul lui Hristos", 
arătând aceeaşi grijă şi aceeaşi acţiune pozitivă faţă de cei 
care sunt atinşi de lucrarea ei, pe care le-a avut însuşi Dom
nul în lucrarea Sa pământească, prin:

• demonstrarea unei siguranţe constante în harul mântui
tor şi a unui angajament ferm faţă de învăţăturile clare ale 
Cuvântului;

• înţelegerea şi acceptarea rolului său, ea făcând parte 
dintr-o mişcare specială a timpului sfârşitului şi având res
ponsabilitatea locală, regională şi globală ca să răspân
dească Evanghelia;

• întocmirea unor planuri strategice de împărtăşire a 
veştii bune în zona sa, având ca obiectiv să se asigure că 
toţi oamenii înţeleg felul în care Isus poate să le schimbe 
viaţa şi să-i pregătească pentru revenirea Sa iminentă şi să 
ajute la formarea de noi biserici;

• vegherea asupra vieţii membrilor bisericii şi a famili
ilor lor, cu scopul ca ei să se dezvolte spiritual şi să perse
vereze încrezători în misiunea şi adevărurile exprimate prin 
biserica lui Dumnezeu din ultimele zile;

• recunoaşterea privilegiilor de a fi o biserică adventistă 
locală şi a responsabilităţii care le însoţeşte faţă de familia 
mondială a bisericilor adventiste din lume, aşa cum este ea 
definită în Manualul bisericii;

• acceptarea şi realizarea unor planuri cuprinzătoare, 
care să permită răspândirea Evangheliei pe o scară tot mai 
largă; de asemenea, participarea la sistemul organizaţional, 
financiar şi reprezentativ, destinat să realizeze 
evanghelizarea mondială;

• participarea la un plan de evaluare care să ajute 
biserica locală să devină conştientă de punctele sale tari, de 
cele slabe şi de progresul pe care l-a făcut în cadrul misiunii 
sale de a învăţa, de a boteza şi de a face ucenici. Acest plan 
de evaluare va fi un program de auto-evaluare, realizat 
anual de întreaga adunare reunită. Periodic, acest program 
va trebui să includă o evaluare a participării şi a responsa
bilităţii adunării în contextul organizaţiei generale. Fiecare 
diviziune va lucra la stabilirea unui proces de evaluare 
folosit în teritoriul său, în colaborare cu uniunile şi con
ferinţele/misiunile locale.

Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru fiecare şcoală?

O şcoală adventistă de ziua a şaptea creează un climat 
propice de dezvoltare spirituală, mintală şi fizică pentru 
elevii săi şi inspiră încredere în competenţa, rolul, solia şi 
misiunea bisericii adventiste de ziua a şaptea. Şcolile 
asigură superioritatea educaţiei adventiste prin:

• punerea la punct, în fiecare instituţie, a unui plan şi a 
unei programe spirituale complete pentru toate materiile 
care, dincolo de superioritatea pe plan şcolar, susţin con
cepţia adventistă asupra lumii şi îmbină credinţa cu ştiinţa;

• angajarea de profesori adventişti deplin consacraţi şi 
competenţi profesional, care să îmbine credinţa cu ştiinţa şi 
să vegheze asupra dezvoltării elevilor, aşa încât aceştia să 
devină buni membri şi cetăţeni în biserică şi în societate;

• colaborarea cu părinţii şi cu bisericile locale pentru a 
se încredinţa că fiecărui elev i-au fost prezentate cerinţele 
Domnului Hristos şi i s-a dat posibilitatea să se decidă pen
tru El şi să fie botezat;

• transmiterea către studenţi a înţelegerii rolului biblic 
al popomlui lui Dumnezeu în aceste ultime zile şi a modu
lui în care acesta poate să participe la realizarea misiunii 
bisericii;

• implicarea corpului didactic şi a elevilor în iniţiative 
de evanghelizare, potrivite vârstei elevilor, şi planificarea 
unor acţiuni de mărturisire a credinţei în cadrul comunităţii 
şcolare;
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• participarea sistematică la un proces de evaluare spiri
tuală, pus la punct de diviziune şi realizat la nivelul uniunii 
şi la cel al conferinţelor, cu prezentarea unui raport anual în 
faţa comitetului director al fiecărei şcoli.

Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru fiecare colegiu şi universitate?

Colegiile sau universităţile adventiste acordă o educaţie 
şcolară solidă, la nivel secundar sau universitar, studenţilor 
adventişti şi celor care acceptă posibilitatea să-şi facă studi
ile într-un mediu adventist, prin:

• punerea la punct a unui plan-cadru spiritual complet, 
propus de corpul profesoral şi aprobat de comitetul director, 
care să identifice adevărurile şi valorile spirituale, atât cog
nitive cât şi relaţionale. Instituţia se angajează să le îm
părtăşească cu studenţii săi şi să identifice cu exactitate 
ocaziile în care aceste valori vor fi comunicate în cadrul pro
gramei anului şcolar.

• crearea în sălile de curs şi pe ansamblul campusului a 
unei atmosfere care să asigure fiecărui student posibilitatea 
de a primi şi experienţa Evangheliei, o dată cu instruirea 
şcolară. Aceasta va produce studenţi care vor fi recunoscuţi 
în societate prin valoarea intelectuală şi în biserică prin su
perioritatea lor spirituală, bărbaţi şi femei echilibraţi din 
punct de vedere mintal, spiritual şi social, care II iubesc pe 
EXimnezeu, care aplică principiile Sale în viaţa lor de zi cu 
zi, care vor ajuta la formarea de biserici locale solide şi în
floritoare şi care vor fi lumină şi sare acolo unde vor sta, 
doar ca membri sau/şi ca angajaţi ai bisericii;

• afirmarea categorică în sălile de curs şi în viaţa cam
pusului a principiilor, practicilor şi perspectivelor mondiale 
ale bisericii adventiste de ziua a şaptea, împărtăşirea bu
curiei Evangheliei, demonstrarea încrederii în rolul, stabilit 
de Dumnezeu, al mişcării advente şi a importanţei sale per
manente în planul lui Dumnezeu pentru aceste zile din 
urmă, întocmirea de planuri de evanghelizare şi de servicii 
creştine pentru corpul didactic, membrii personalului şi 
studenţi, încurajarea corpului profesoral şi a membrilor 
personalului pentru un stil de viaţă consecvent, care să se 
manifeste prin relaţii pline de bunătate creştină cu stu
denţii;

• angajarea de profesori adventişti complet consacraţi şi 
competenţi profesional, care împletesc credinţa şi 
cunoştinţele într-un context favorabil dezvoltării stu
denţilor, ca să facă din ei membri productivi ai societăţii şi 
ai bisericii Domnului, care colaborează cu părinţii şi cu alte 
persoane care îi reprezintă, pentru a înţelege şi a realiza 
aşteptările lor şcolare şi spirituale de la programele 
educaţionale în slujba tineretului;

•  evaluarea realizării obiectivelor definite ale planului- 
cadm spiritual printr-un program de evaluare complet, pus 
la punct de corpul didactic, aprobat de comitetul director, 
care să aibă suficientă specificitate pentru a evalua fiecare 
element al vieţii campusului, ca să îndrume conducerea 
şcolii în luarea de măsuri de promovare sau de corijare şi să 
servească drept bază a rapoartelor anuale despre sănătatea 
spirituală a instituţiei, prezentate comitetului director şi al
tor oiganisme responsabile.

• prezentarea planului-cadru spiritual şi a programului 
de evaluare propuse unui comitet internaţional numit de 
Conferinţa Generală şi compus din educatori cu pregătire 
superioară, care va întocmi pentru institutul de învăţământ 
respectiv o evaluare scrisă a planului-cadru spiritual şi a pro
gramului de evaluare.

Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru spitale şi aşezăminte de 
sănătate?

Un spital/aşezământ de sănătate oferă colectivităţii 
umane pe care o deserveşte, servicii de îngrijire a sănătăţii 
de o calitate superioară, întocmind un plan de evaluare spiri
tuală completă, care include elementele următoare:

• crearea unei atmosfere pozitive, bine gândite, care să 
se centreze pe prezenţa vindecătoare a Domnului;

• formarea unui personal competent din punct de vedere 
profesional, cu spirit misionar şi caritabil, aflat în serviciul 
bolnavilor, în contextul credinţei creştine, cât şi al convin
gerilor distinctive adventiste de ziua a şaptea;

• asigurarea că toţi cei aflaţi în sfera de influenţă a in
stituţiei sunt conştienţi că aceasta este afiliată bisericii ad
ventiste de ziua a şaptea, prin punerea la punct a unor 
programe de orientare a personalului şi de mărturisire în 
acest cadru, care vor crea o imagine bună a instituţiei şi a 
bisericii în faţa celor care beneficiază de serviciile sale;

• încurajarea delicată a unei căutări spirituale şi a răs
punsului sistematic la aceste căutări;

• alocarea, potrivit posibilităţilor, de resurse financiare 
şi de personal pentru misiunea locală, regională şi mondială 
de evanghelizare, de educaţie şi/sau de sănătate a bisericii;

• demonstrarea responsabilităţii sale faţă de realizarea 
misiunii, prin participarea, cel puţin o dată la trei ani, la un 
proces de evaluare complet, pus la punct, planificat şi con
trolat de comitetul executiv al diviziunii pentru evaluarea 
progreselor în rezultatele misionare specifice şi măsurabile.

Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru instituţiile de comunicare în 
masă: case de editură, centre media, librării 
şi staţii de radio?

O instituţie adventistă de comunicare în masă oferă pro
ducţii de bună calitate, care pun în valoare misiunea 
bisericii şi angajamentul membrilor ei prin:

• încurajarea iniţiativelor şi difuzarea doar a ceea ce 
contribuie la vestirea Evangheliei şi la educarea membrilor 
bisericii, în contextul soliei pentru vremea sfârşitului;

• planificarea sau susţinerea de activităţi de 
evanghelizare care pot conduce la un contact personal şi la 
implicarea bisericii locale, oriunde este posibil;

• folosirea tehnologiei şi a mijloacelor media doar în 
măsura fondurilor disponibile, aşa încât resursele dis
ponibile să fie valorificate cât mai eficient, pentru misiunea 
bisericii;

• coordonarea iniţiativelor cu alte entităţi ale bisericii 
pentru asigurarea unei colaborări şi susţinerea unor pro
grame şi proiecte comune;

• furnizarea de personal, în funcţie de posibilităţi şi de 
nevoi, pentru a ajuta pastorii şi bisericile locale ca să ofere 
sprijin celor care au răspuns iniţiativelor de evanghelii'; re, 
şi organizarea unui sistem informaţional de răspuns (feea 
back) pentru dezvoltarea sau modificarea ofertei;

• stabilirea, sub conducerea comitetelor directoare, de 
sisteme care să permită controlul periodic al materialelor şi 
al programelor, atât de către membrii bisericii, cât şi de pu
blicul larg; întocmirea pentru comitetele directoare şi admi
nistraţie a unei analize a eficienţei în atingerea obiectivelor 
misionare; asigurarea armonizării cu principiile şi practicile 
adventiste; şi pregătirea de rapoarte care să fie prezentate la 
fiecare întâlnire a adunării generale şi, anual, comitetului di
rector.
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Ce înseamnă angajament total faţă de Dum
nezeu pentru fabricile de alimente 
sănătoase?

O fabrică de alimente sănătoase a adventiştilor de ziua a 
şaptea oferă produse care au o influenţă pozitivă asupra 
sănătăţii şi asigură resursele financiare pentru a contribui la 
proclamarea Evangheliei în aceste timpuri din urmă, prin:

• fabricarea şi punerea în vânzare doar a produselor 
care reprezintă principiile de dietă şi sănătate descoperite în 
Biblie şi în scrierile sorei Ellen White.

• pregătirea personalului pentru a informa publicul 
despre obiceiurile alimentare sănătoase şi sprijinirea 
bisericii în promovarea unei sănătăţi din ce în ce mai bune 
printre membrii săi;

• furnizarea de produse vegetariene ieftine pentru ţările 
în curs de dezvoltare;

• introducerea de programe care să permită persoanelor 
contactate prin solia sănătăţii să primească informaţii în 
plus despre biserică;

• prevederea unui ajutor financiar pentru misiunea bise
ricii pe o bază stabilită de comitetul executiv al diviziunii;

• evaluarea periodică a producţiei în funcţie de efi
cienţă, de beneficiul rezultat în raport cu investiţiile şi de 
contribuţia la misiunea bisericii, pe baza unui sistem coordo
nat de comitetul director şi stabilit de comitetul diviziunii.

Ce înseamnă „angajament total faţă de Dum- 
nezeu“ pentru o conferinţă/uniune?

O conferinţă/uniune adventistă de ziua a şaptea, cu o 
conducere care are o relaţie personală cu Domnul Isus şi 
care este supusă conducerii Duhului Sfânt, conduce la 
acţiune pastorii, profesorii, membrii şi angajaţii instituţiilor 
adventiste, aşa încât, în aceste ultime zile, ei să prezinte 
fiecărei persoane şi colectivităţilor umane adevărul mântui
tor, aşa cum este el. Uniunea/conferinţa stabileşte şi su
praveghează priorităţile în cadrul planurilor, iniţiativelor şi 
finanţelor sale, în vederea rezervării primului loc pentru 
mărturisire continuă în scopul câştigării de suflete şi al edi
ficării credincioşilor săi, prin:

• identificarea şi promovarea obiectivelor spirituale, ale 
conferinţei/uniunii, atât în evanghelizare, cât şi în păstorirea 
sufletelor, şi implicarea membrilor şi a organizaţiilor/orga
nismelor sale, printr-un proces strategic de planificare şi fi
nanţare;

• demonstrarea, prin exemplul personal al conducăto
rilor, că biserica îşi continuă tară şovăire rolul instituit de 
Dumnezeu, de a da mărturie în faţa acestei lumi aflate în 
agonie şi nevoi;

• formarea şi sprijinirea pastorilor, membrilor şi 
bisericilor locale, aşa încât ei să poată creşte în calitatea lor 
de ucenici şi să aplice diferite metode de aducere la înde
plinire a mandatului Evangheliei;

• exercitarea unei conduceri administrative în instituţii 
şi în alte organizaţii aflate sub conducerea sa, pentru a se 
asigura că misiunea bisericii este avută în vedere cu clari
tate; punerea la punct şi introducerea de iniţiative în vede
rea formării de noi biserici în colectivităţi şi teritorii, după 
nevoi;

• asigurarea că prevederile bugetare pentru eforturile de 
evanghelizare pe plan local, naţional şi mondial sunt echili
brate cu grijă, în fiincţie de resursele alocate dezvoltării 
spirituale a credincioşilor şi că amândouă sunt prezentate ca 
priorităţi;

• colaborarea cu diviziunea în vederea dezvoltării şi în
deplinirii proceselor de evaluare, apreciate de un comitet de
semnat de Conferinţa Generală, prin care membrii bisericii, 
pastorii, bisericile locale, instituţiile şi conferinţa/uniunea 
însăşi pot să-şi determine angajamentul şi eficienţa în înde
plinirea mandatului Evangheliei; şi prezentarea unui raport 
cu privire la constatările lor, înaintea adunărilor convocate 
periodic.

Ce înseam nă angajam ent to tal fa ţă  de  Dum 
nezeu pen tru  C onferin ţa Generală/diviziuni?

Conferinţa Generală a adventiştilor de ziua a şaptea şi 
diviziunile ei oferă o orientare de ansamblu, la nivel mon
dial, a vieţii spirituale şi a misiunii bisericii, dezvoltă 
planuri şi regulamente strategice, lansează iniţiative şi pro
grame şi alocă resurse financiare şi umane, aşa încât să 
arate urgenţa împlinirii misiunii bisericii şi ascultării de 
porunca: ,,duceţi-vă... învăţaţi-i... botezaţi-i... faceţi 
ucenici", prin:

• în cadrul comitetelor anuale şi de primăvară ale Con
ferinţei Generale şi în comitetele executive ale diviziunii 
acordarea priorităţii pentru dezvoltarea vieţii spirituale a 
unei biserici în creştere, purtătoare a misiunii clare de a 
transmite întregii lumi solia celor trei îngeri;

• stabilirea unor comitete restrânse, cu reprezentare in
ternaţională, după nevoi, pentru a face aprecieri şi reco
mandări comitetelor directoare sau executive cu privire la 
programele de evaluare în curs de îndeplinire;

• asigurarea că administraţia şi comitetele directoare ale 
instituţiilor asupra cărora au răspundere stabilesc procese de 
responsabilitate spirituală care dovedesc angajamentul lor 
faţă de misiunea bisericii în aceste ultime zile şi demon
strează eficienţa în realizarea ei;

• garantarea faptului că iniţiativele şi activităţile cu spec
tru limitat, în pofida valorii lor, sunt subordonate obiectivelor 
misionare mai largi şi coordonate de biserică şi supraveghe
rea repartiţiei bugetului în favoarea vestirii Evangheliei în 
lumea întreagă;

• asigurarea că misiunea bisericii este clar înţeleasă şi 
realizată, prin procesele de evaluare care analizează progre
sul în atingerea obiectivelor misiunii, ceea ce implică atât 
dezvoltarea spirituală a membrilor bisericii, cât şi evanghe
lizarea;

• crearea de sisteme şi procedee în scopul sprijinirii tu
turor eşaloanelor administrative ale bisericii (incluzând Con
ferinţa Generală şi diviziunile ei) şi a tuturor instituţiilor, 
pentru evaluarea eficienţei planului-cadru spiritual şi a pro
gramelor lor de evaluare.

Mandatul Evangheliei este simplu: „Duce-ţi-vă... 
învăţaţi-i... botezaţi-i... şi faceţi ucenici... “ . Membrii res
ponsabili şi toţi angajaţii bisericii trebuie să-şi amintească 
de faptul că fiecare va da socoteală înaintea lui Dumnezeu 
potrivit acestui principiu. într-o zi, în faţa marelui tribunal, 
Domnul va pune întrebarea: „Ce ai făcut, bizuindu-te pe 
harul Meu, cu darurile, talentele şi ocaziile pe care ţi le-am 
dăruit?"

Aşa cum a făcut cu două mii de ani în urmă, Domnul 
porunceşte şi astăzi bisericii Sale: ,,Duceţi-vă şi faceţi 
ucenici din toate neamurile, botezându-i în Numele Tatălui 
şi al Fiului şi al Sfântului Duh". „Duceţi-vă... învăţaţi-i... 
botezaţi-i... şi faceţi ucenici... “ . Angajamentul total faţă 
de Dumnezeu ne obligă să îndeplinim acest mandat, care 
continuă să fie singurul criteriu autentic al reuşitei.

Curierul Adventist •  Februarie 1997 21



Qm M i i I  (urfvLLtaA,

C
are este ziua ta preferată? 
Cumva ziua de naştere? 
Ziua de naştere este 
plină de bucurie fiindcă este ziua 

ta cu totul deosebită. Oamenii 
care te iubesc o sărbă-toresc pen
tru că sunt foarte fericiţi de 
naşterea ta.

Sunt diferite lucruri care se 
fac pentru a serba ziua de 
naştere. Deseori sunt scrise fe
licitări şi se oferă cadouri.
Uneori se pregăteşte o masă 
deosebită. De obicei, toată lumea 
cântă „La mulţi ani“ şi foarte 
mulţi oameni cred că trebuie să 
facă un tort, cu orice preţ.

Sigur, orice tort este ceva 
minunat, dar un tort pregătit pen
tru ziua de naştere este cu totul 
special şi deosebit de frumos. 
Tortul pentru ziua de naştere 
poate fi decorat în multe feluri. 
De exemplu, unii îl împodobesc 
cu lumânări - atâtea lumânări câţi 
ani ai.

Unii chiar spun că, atunci 
când sufli în lumânări ca să le 
stingi, trebuie să îţi pui o dorinţă. 
Se spune că, dacă le poţi stinge 
pe toate deodată, ţi s-ar putea 
împlini dorinţa aceea. Sigur, este 
un joc nostim, dar lumânările nu 
au absolut nici o putere ca să de
termine împlinirea dorinţelor. 
Este doar un joc plăcut.

Uneori, oamenii nu au idei 
clare despre rugăciune. Ei cred 
că rugăciunea este acelaşi lucru

Rosy Tetz

cu punerea dorinţelor. Că împreu
narea mâinilor şi închiderea ochi
lor sunt cam ca şi atunci când 
stingi toate lumânările suflând o 
singură dată.

Dar rugăciunea nu este un 
joc. Rugăciunea nu înseamnă să 
ne punem dorinţe.

rugăm pentru ajutor. Dumnezeu 
nu îndepărtează dintr-o dată toate 
neplăcerile. (Dacă ar face aşa, 
am deveni o ceată de fricoşi.) El 
ne dă putere ca să ne luptăm cu 
ele ori să le acceptăm.

Desigur, sunt unele lucruri pe 
care Dumnezeu ni le dă, pur şi 
simplu, dacă le cerem - 
mântuirea, iertarea, viaţa 
veşnică. Sunt lucruri pe care nu 
ni le putem face singuri, lucruri 
pe care doar Dumnezeu le poate 
oferi şi pe care doreşte să ni le 
ofere.

Dar sunt altele pe care Dum
nezeu nu ni le dă imediat. El 
cunoaşte o cale mai bună. El 
doreşte să devenim lucrători nee- 
goişti şi curajoşi pentru El. Iar 
când ne rugăm, ne dă puterea ca 
să învingem greutăţile, să 
obţinem ce ne este necesar şi să 
facem ce trebuie să facem.

Biblia spune astfel: „întări- 
ţi-vă în Domnul şi în puterea 
tăriei Lui“ (Efes. 6,10). El are 
putere şi doreşte să îţi dea şi ţie.

Adventist Review, 16 ianuarie 1997

Rugăciunea înseamnă putere. 
Când îi cerem ceva lui Dum
nezeu, El nu ne dă imediat ce îi 
cerem. (Vă puteţi închipui cât de 
egoişti am ajunge?) Când îl 
rugăm pe Dumnezeu să facă 
ceva, El nu face imediat. (Dacă 
ar face imediat, noi am deveni 
foarte leneşi!) El ne dă putere ca 
să facem noi înşine acel lucru.

Rugăciunea înseamnă putere. 
Când întâmpinăm greutăţi şi ne

Dorim să publicăm în 

pagina Colţul copiilor poves

tiri scrise de autori români. 

Aşteptăm articolele dv. pe 

adresa: str. Labirint 116, 

sect. 3, cod 74124, Bucureşti.
V________________ J
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■ nfo r maţii anunţuri ştiri informaţii anunţuri

1 MARTIE 1997 - ZIUA INTERNAŢIONALĂ 
DE RUGĂCIUNE A FEMEII

Primul Sabat din luna martie a fost dedicat ca Ziua in
ternaţională de rugăciune a femeii în biserica noastră

Scopul principal al acestei zile este să ne rugam. Este 
ocazia noastră de a fi împreună, de a ne cunoaşte mai bine 
§., mai ales, de a ne susţine în rugăciune.

Există, poate, o mulţime de nevoi, poveri sau dileme 
care ne frământă în clipa de faţă. Vă invit însă în acest Sabat 
să ne concentrăm atenţia şi rugăciunile asupra a trei subiecte 
cheie: 1. Criză; 2. Reconsacrare; 3. Părtăşie.

1. Multe surori trec prin crize personale, familiale sau 
sociale. Să ne rugăm pentru femeile bolnave, singure, 
sărace, pentru mamele care îşi cresc cu dificultate copiii, 
luptându-se cu greutăţile vieţii. Ar fi frumos să le putem vi
zita în această zi de Sabat pe surorile care n-au putut veni la 
adunare. O făgăduinţă din Cuvântul lui Dumnezeu şi o 
rugăciune, făcută împreună, pot să aducă bucurie şi pace.

2. Ziua de 1 martie este şi primul Sabat din lună, deci zi de 
post şi consacrare. Ea se poate transforma intr-o experienţă deose
bită cu Dumnezeu pentru fiecare dintre noi. Să ne rugăm pentru ca 
Dumnezeu să se descopere darurile cu care suntem înzes
trate de El şi cum putem să le folosim cel mai bine în slujba Lui.

3. Avem la dispoziţie un timp special în care să ne . 
întărim spiritual prin părtăşie. Rugăciunea femeilor pentru 
femeile de pretutindeni creează o legătură mondială a simpa
tiei şi înţelegerii. Este minunat să ştii că mii de femei se 
suâng cu scopul de a se ruga.

încă de la începutul Sabatului să II invităm pe Dum
nezeu ca El să binecuvânteze această zi cu prezenţa Sa. Di
mineaţa în Sabat, la ora 6 şi 15 minute, să ne unim în rugă
ciune cu femei de pretutindeni, cerând ca Duhul Sfânt să 
transforme viaţa noastră şi Domnul Isus să devină centrul 
ei. După serviciul divin de dimineaţă, ne putem strânge pentru 
momente de părtăşie şi rugăciune şi să vizităm surori bolnave.

Pe tot parcursul zilei să-L lăudăm pe Dumnezeu, 
aducându-ne aminte de minunatele răspunsuri pe care le-am 
primit de atâtea ori în viaţa noastră. Pe genunchi căpătăm 
împlinire, viziune şi putere. De ce să nu reîncepem această 
experienţă deosebită prin rugăciune chiar acum'7

Teodora Nae, coordonatoarea 
. Departamentului Activităţii fem eilor

Casa de pensii a Bise
ricii Adventiste de Ziua 
a Şaptea anunţă că activi
tatea Caselor de odihnă 
Sovata şi Vatra Domei va 
începe cu data de 1 iunie 
1997. având serii de 11 zile 
(2-12 iunie, 16-26 iunie, 21- 
31 iulie, 4-14 august, 18-28 
august, 1-11 sept.) şi o serie 
de 17 zile (1-17 iulie).

Cei care doresc să 
petreacă o vacanţă plăcută 
sau să facă tratament în 
aceste staţiuni pot beneficia 
la casele noastre de odihnă, 
de cazare şi masă la preţuri 
avantajoase. Tratamentele 
se vor face la bazele de 
tratament ale acestor staţiuni.

în staţiunea Sovata se 
pot trata următoarele 
afecţiuni: boli reumatice 
(spondiloză cervicală, dor
sală, lombară; discopatie 
cervicală, lombară, hernie 

I de disc; poliartrită reuma-
i toidă în fază de remisie; 
j spondilită anchilopoetică;
I  artroze) şi boli ginecologice. 

In staţiunea Vatra Domei 
pot fi tratate: afecţiuni ale

I aparatului cardiovascular; 
afecţiuni ale aparatului loco
motor; afecţiuni neurologice; 
boli asociate.

Cei interesaţi se vor 
adresa fratelui Ioan Ciucă, 
Bucureşti, str. Plantelor 12, 
sect. 2, cod 70308, printr-o

cerere scrisă, cu următoarele 
date: numele şi prenumele, 
domiciliul, nr. de telefon, 
comunitatea de care aparţin, 
staţiunea, seria preferată şi 
numărul de locuri solicitate.

In orice perioadă a anu
lui, la casele noastre de odihnă 
se poate beneficia de cazare.

Costul estimat pentru ca
zare şi masă va fi de 20.000- 
25.000 de lei pentru o persoa
nă pe zi. Tarifele pot suferi 
modificări în funcţie de evo
luţia preţurilor. Biletele de 
rezervare vor fi eliberate în 
ordinea primirii solicitărilor.

Institutul Teologic Ad
ventist angajează per
sonal pentru noul 
campus universitar 
de la Cernica. Posturile 
vacante vor fi ocupate prin 
concurs la următoarele com
partimente: cantină, conta
bilitate, administraţie, pază, 
secretariat, bibliotecă. Cei 
interesaţi sunt rugaţi să se 
adreseze secretariatului 
ITA, latei. 01-6363010.

Ziarul Libertatea de 
Brăila prezintă Şcoala 
postliceală teologică 
adventistă cu profil 
sanitar de la Brăila. în 
articolul cu titlul ,,0  şcoală 
brăileană cu acreditare in
ternaţională", din 16 decem
brie 1996, scris de Rodica 
Oană, ziarul Libertatea de 
Brăila arată că Şcoala 
postliceală teologică adven
tistă de ziua a şaptea, cu pro
fil sanitar, din Brăila, este 
singura instituţie de învăţă
mânt de acest nivel şi de 
acest profil, acreditată de 
biserica adventistă în Divizi
unea Euro-Africa.

Harry Anderson, 
cunoscutul ilustrator 
pe teme religioase, a 
încetat din viaţă. Harry 
Anderson, în vârstă de 90 
de ani, a decedat pe 19 
noiembrie 1996 în Danbury, 
Connecticut. Anderson, 
care s-a născut pe 11 august 
1906, este cunoscut prin ex
celenţă datorită ilustraţiilor 
pictate de el, care au apărut

în nenumărate cărţi şi reviste 
de la editura adventistă Re- 
view and Herald din Hagers- 
town, Maryland.

Anderson fusese un ilus
trator plin de succes, ale 
cărui lucrări au apărut în 
cunoscute reviste ameri
cane. Când a devenit adven
tist, în 1943, Anderson a 
descoperit un nou şi intere
sant domeniu de exprimare 
artistică. Prima lui ilustraţie 
pentRi editura Review and 
Herald. What Happened to

1 Your Hand? a produs con
troverse când L-a desenat 
pe Domnul Hristos îmbrăcat 
în haine tradiţionale, alături 
de copii în haine modeme.

în general, s-a conside
rat că Anderson a fost cel 

| mai de seamă desenator de 
carte pe subiecte religioase, 
mai ales legate de viaţa 
Domnului Hristos. Desenele 
şi picturile sale au apărut în 
multe publicaţii religioase 
şi sunt expuse în biserici 
şi în instituţii religioase. 
Creştinii din toată lumea

i au fost influenţaţi de 
creaţia lui Anderson, care 
a apărut în seria de cărţi

I The Bible Story (Povestiri
I biblice) şi în Picture Rolls.

Adventist Review, 
2 ianuarie 1997

Invitaţie la concurs 
biblic. Etapa a unspreze
cea a Concursului de memo
rizare a Bibliei (Ps. 1 -41) va

i avea loc pe 10 mai. în comu
nitatea Matca, Galaţi. De
partamentul de tineret al 
Conferinţei Moldova anunţă 
că pot să participe adulţi şi 
copii.

Comunităţile care vor să 
organizeze concurs din 
cărţile Hristos, Lumina lu
mii şi Parabolele Domnului 
Hristos să anunţe, la Con: 
ferinţa Moldova (tel. 034- 
120955), numărul de 
exemplare ale broşurii cu 
întrebări, de care au nevoie. 
Broşura va fi tipărită în 
funcţie de numărul exem
plarelor solicitate.

Vasile Fereşteanu
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Sfârşit de cale
Eugenia Popov (24 dec. 1909 - 19 noi. 19%), membră 

a comunităţii din Braşov, s-a născut în capitala mult încer
catei Basarabii, Chişinău. La doar câţiva ani, rămâne orfană 
de tată, în timpul primului război mondial. A fost botezată 
în biserica adventistă în anul 1927, iar în 1932 s-a căsătorit 
cu fratele Alexandru Popov, sprijinindu-1 timp de 64 de ani 
în viaţă şi în lucrarea de pastor, dânşii având parte de trei 
copii: Leonard, Elvira şi Larisa. în anul 1942, credinţa fami
liei Popov a fost greu încercată, fratele fiind condamnat la
25 de ani de muncă silnică, fiindcă a ales să asculte mai 
mult de Dumnezeu decât de oameni, iar sora Eugenia 
rămânând să-i îngrijească singură, în condiţii deosebit de 
grele, pe cei trei copii.

După eliberarea soţului, sora Popov şi-a dedicat viaţa 
slujirii Domnului Hristos şi bisericii, punându-şi talanţii la 
dispoziţia Lui. A pictat şi desenat sute de tablouri, schiţe şi

diagrame pentru explicarea adevărurilor profetice. A 
scris nenumărate poezii şi a versificat integral Psalmii. 
Ca diaconeasă, a avut întotdeauna uşa, inima şi mâna 
larg deschise pentru cei care aveau nevoie de sfat, 
îmbărbătare sau ajutor. în ultimii 40 de ani, şi-a dedicat 
viaţa lucrării de alinare a suferinţelor fizice, prin metode şi 
mijloace naturale. Inima iubitoare a mamei a fost din nou 
greu încercată, când Leonard şi apoi Larisa au trecut în ne
fiinţă înainte de vreme. Insă greutăţile şi necazurile sale 
n-au împiedicat-o să le aducă mângâiere celorlalţi. In ziua 
de 19 noiembrie 1996, în timp ce se odihnea, sora Eugenia 
Popov ne-a părăsit, la fel de liniştită şi de senină cum 
trăise timp de 87 de ani. în Sabatul din 23 noiembrie, în 
prezenţa a sute de fraţi, surori, cunoscuţi şi prieteni din 
Braşov şi din întreaga ţară, a fost depusă temporar în 
patul de pulbere.

Stancu Ivancica s-a născut la 5 au- 
;ust 1909, în comuna Putineiu, Teleor- 
nan, fiind nepot de frate al lui Ştefan 
văncică, pionier adventist. A crescut 
a umbra acestuia, ducând mai departe 
lacăra adventă. La 19 ani se căsătoreşte 
n biserica adventistă, cu Mitra Ivăn- 
;ică, familia lor dând naştere la trei 
;opii, care sunt astăzi credincioşi ad
ventişti. Fratele Stancu Ivăncică a fost 
năruitele spiritual al multor tineri. Şi-a 
jferit locuinţa pentru a fi casă de 
rugăciune şi a îndeplinit diferite slujbe 
în comunitate, atâta timp cât sănătatea 
şi puterea fizică i-au permis. A trecut 
la odihnă pe 10 noiembrie 19%.

Elena Decu. născută la 24 iulie 
1921, membră a comunităţii Victoria 
(Braşov), a încetat din viaţă după o 
scurtă suferinţă, la data de 16 decem
brie 19%, având fericita nădejde a 
învierii celor drepţi.

Eugenia Matei (23 febr. 1927, Ag
nita, Sibiu - 15 dec. 19%), de tânără 
primeşte credinţa adventă, iar în 1946 
încheie legământul prin botez, deve
nind membra a comunităţii Victoria 
(Braşov). O suferinţă îndelungată i-a 
curmat firul vieţii.

Virgil Stoian Gâdea. născut la 10 
mai I %0. în localitatea Dracea, 
Teleorman, îşi consacră viaţa Domnu
lui, prin botez, în septembrie 1980. 
După doi ani se căsătoreşte cu Aurelia 
şi, împreună, aduc la viaţă pe Graţiela 
şi Clarisa. în timpul scurtei sale vieţi, 
se distinge ca soţ şi tată ideal, iar în 
biserică prin calităţi reale de con
ducător, ca diriginte al Şcolii de Sabat 
şi prezbiter în comunitatea din Giur
giu. Se stinge din viaţă pe 16 mai 
1996, în urma unei boli nemiloase, 
care aduce durerea în sufletul celor 
care l-au cunoscut.

Alexandrina Androne, membră a 
bisericii adventiste din Râmnicu Sărat, 
s-a născut la 10 iunie 1915 în familia 
Neagu Ene, la Dăscăleşti, Buzău. 
Cunoaşte adevărul la o vârstă fragedă, 
este botezată şi slujeşte Domnului 
peste 65 de ani. Se căsătoreşte cu 
fratele Antohe Androne, alături de 
care învinge vitregiile vieţii şi con
vieţuieşte 53 de ani. A crescut trei 
copii şi mai mulţi nepoţi, pe care s-a 
străduit toată viaţa să-i aibă pentru tot
deauna alături, lângă Domnul.

Timp de 15 ani, s-a luptat cu o 
boală chinuitoare, care o răpune după 
moartea soţului (în 1993), cuvintele, 
viaţa şi faptele ei lasă în urmă un 
exemplu de viaţă creştină, de soţie şi 
mamă consacrată. încetează din viaţă 
la 31 octombrie 19%, în urma unor 
chinuri cumplite, dar cu nădejdea 
puternică în întâlnirea cu Cel pe care 
L-a urmat şi slujit toată viaţa.

Mircea Nicolae, din comunitatea 
Păru-Rotund, Teleorman, s-a născut la 
Nenciuleşti la 29 septembrie 1925 şi a 
fost botezat pe 15 septembrie 1940 în 
biserica adventistă din localitate. S-a 
căsătorit în 1949 cu Niţu Nicola şi s-a 
stabilit la Păru-rotund. A avut două 
fete şi un băiat, în prezent membri în 
biserica adventistă. Din 1990, când 
se înfiinţează comunitatea din Păru- 
Rotund, rămâne aici ca membru şi 
îndeplineşte diferite slujbe. A murit 
pe 20 noiembrie 1996 în mijlocul fa
miliei, măcinat de o boală nemi
loasă, dar cu speranţa învierii şi vieţii 
veşnice.

Maricica Dorcea (3 sep. 1954 - 
21 dec. 1996), membră a comunităţii 
Labirint, Bucureşti, s-a născut la 
Româneşti, Botoşani, într-o familie or
todoxă. Fiind o mare iubitoare de 
carte, vine la Bucureşti pentru a-şi con

tinua studiile, la colegiul medical. Aici 
însă se îndrăgosteşte de Cartea 
Cărţilor şi primeşte botezul în biserica 
adventistă, în care devine un stâlp 
săpat frumos, în pofida împotrivirii 
care s-a declanşat în familie. In 1975 
se căsătoreşte cu Laurenţiu Dorcea, 
familia lor fiind binecuvântată cu 
trei copii. Este devotată slujirii se
menilor şi familiei, ca o adevărată 
mamă în Israel. în biserică lucrează 
ca instructoare la Şcoala de Sabat. 
După o suferinţă rapidă şi ne
cruţătoare, în timp ce biserica se 
roagă pentru ea, adoarme temporar, 
până la ziua învierii.

Profira Proksch. născută în anul 
1909, într-o familie de credincioşi 
aparţinând comunităţii Labirint, a fost 
crescută în spiritul slujirii semenilor.
A desfăşurat activităţi în cadrul Şcolii 
de Sabat copii, în corul comunităţii şi 
la tineret. De asemenea, a lucrat la edi
tura Cuvântul Evangheliei, unde lucra 
şi tânărul G. Proksch, timp în care se 
cunosc şi se căsătoresc, în anul 1931. 
Părăseşte serviciul pentru a se dedica 
vieţii de slujire alături de soţul ei, fiind 
cracterizată de modestie şi discreţie, 
spirit de sacrificiu şi fermitate în mo
mentele critice ale vieţii.

în ziua de 28 decembrie 1996, zi 
de Sabat, şi-a încheiat lupta vieţii şi a 
credinţei, în linişte şi seninătate, cu 
încredere deplină în iubirea scumpului 
nostru Mântuitor.

Sofia Indricău (23 mai 1928 - 29 
ian. 1997), membră a bisericii adven
tiste din Socodor, Arad, după o lungă 
şi grea suferinţă, a decedat în urma 
unui accident vascular acut, pe fond 
diabetic. S-a chinuit în tăcere, bu- 
curându-se alături de cei dragi, pe care 
în ultimii trei ani nu i-a mai putut 
vedea.
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